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Riječ načelnika
Građenje u zajedništvu svaku sredinu 
nagrađuje mladošću
Lokalni izbori 2017. 
Dan općine 2016.
Načelnik Ferenac u posjeti Regiji Veneto
Europski fondovi
Komunalne aktivnosti 
Uređujemo naša groblja 
Brinemo o zaštiti okoliša 
Dijalozi s baštinom 
Nastavljamo projekt Rast Istre 
Tradicionalna proslava 1. svibnja 
Otvorena slobodna knjižnica 
Verši na šterni 2017.
Aktivnosti Turističke zajednice
Ljeto u Vižinadi 
Slatka Istra 2017. 
Parenzana 2016. 
Advent u Vižinadi 
Iz života Zajednice Talijana 
Iz aktivnosti Osnovne škole 
Općina prijatelj djece 
Suradnja sa školom
Sonda kreativni centar
Novo lice Doma kulture
Kick boxing klub izborio samostalnost
Preminuo velečasni Alojzije Baf
Volonteri u Hrvatskom Zagorju 
Pregršt priznanja s porečke Vinistre 

Drage sugrađanke i sugrađani,
Pred vama je četvrto izdanje Informativnog godišnjaka Općine Vižinada 
u kojem vam nastojimo predočiti naš rad u proteklih godinu dana kao 
i planove za razdoblje pred nama. Skupljajući vaše dojmove, nastojali 
smo vaše ideje, prijedloge i kritike implementirati kako bi naš list bio 
još bolji i ljepši, dajući priliku svakom od vas da sudjeluje u njegovu 
kreiranju. Osnovni je cilj Godišnjaka informiranje o radu općinske 
uprave, on je svojevrstan izvještaj o svemu što se kroz godinu dana 
zbivalo u Vižinadi, ono što je učinjeno i ono što se planira uraditi, uk-
ljučujući pritom rad svih institucija koje djeluju na našem prostoru, 
kao i ljudi koji su se svojim trudom i zalaganjem posebno istaknuli u 
razvoju naše zajednice.

Raduje me činjenica što je ovakav način komuniciranja dobro 
prihvaćen s vaše strane, te želim da vas potakne na javno djelovanje 
i aktivniju participaciju u društvu, bilo kroz predlaganje programa i 
aktivnosti za uvrštenje u općinski proračun, bilo kroz volonterstvo i 
sudjelovanje u organizaciji naših manifestacija, bilo kroz vaše privatne 
inicijative kojima se pozitivno utječe na razvoj naše zajednice. Pitajte, 
predlažite, budite aktivni građani, a mi ćemo se truditi biti otvoreni 
prema vama, a vodeći se načelima jednakosti i ravnopravnosti, na-
stojati promptno i u skladu s našim mogućnostima, rješavati vaše 
zahtjeve i problematiku u domeni lokalne samouprave. 

Iza nas su još jedni lokalni izbori koji su, prema svemu viđenom, 
bili pravi festival demokracije, prije svega jer je na birališta izašlo 
nešto manje od 70% birača, a potom jer su provedeni korektno i 
transparentno. Iskoristio bih priliku zahvaliti svima koji su prepoznali 
moj i program moga tima, temeljen na dosadašnjim rezultatima i 
ambicioznim, ali realnim, ciljevima za nadolazeće četverogodišnje 
razdoblje, a nadam se da ćemo opravdati vaše povjerenje. Ujedno, 
čestitam svim kandidatima na ostvarenim rezultatima, kao i onima 
koji su izabrani na druge dužnosti, uz želju da u narednom periodu 
svi zajedno, bez obzira iz koje političke opcije dolazimo, radimo u 
zajedničkom interesu razvoja naše općine, da mjesto gdje živimo 
bude po mjeri svakoga od nas. Uspjesi zajednice ne mogu se pripisati 
pojedincu, već su oni rezultat kvalitetne suradnje i rada svih onih koji 
u tome sudjeluju, a dosadašnja je suradnja to i pokazala.

Osjećam potrebu zahvaliti svima koji su sudjelovali u kreiranju 
ovoga broja, od urednika do dizajnera, djelatnicima Jedinstvenog 
upravnog odjela, školi i vrtiću, udrugama i gospodarstvenicima, čiji 
smo rad i trud nastojali prikazati na transparentan i razumljiv način. 
Hvala i vama, dragi mještani, koji nas pratite i koji svojim radom do-
prinosite razvoju naše Vižinade, jer vi stvarate i gradite ovo mjesto 
i činite ga posebnim. Nadam se da će vam čitanje ove publikacije 
dodatno približiti rad naše uprave i da će vas potaknuti na još veći 
doprinos i angažman u razvoju naše općine.

Drage sugrađanke i sugrađani, u ime predsjednice Općinskog 
vijeća, svih vijećnica i vijećnika, djelatnika i suradnika, te svoje osob-
no ime, od srca vam čestitam Dan Općine Vižinada želeći vam puno 
uspjeha i osobnog zadovoljstva u daljnjem životu i radu.

Vaš načelnik
Marko Ferenac

Iz godine u godinu, vizure našega maloga 
mjesta i po nekoliko puta zasjaju prolje-

ćem… Rađa se novi život i vižinadske ulice 
i trgovi, zdanja i visovi, poprimaju drukči-
ji, poželjniji, izgledniji i bolji život. Ljudi su u 
Vižinadi sigurniji, nekako vedriji, spremni-
ji i vidno zadovoljniji s onim što ih potiče da i 
sami grade vlastito i zajedničko okružje do-
stojanstvena života.

Prije samo dvadesetak godina, bila je ovo 
razbarušena nekako napuštena, sredina si-
vih i obrušujućih krovova i portuna, raskopa-
nih cesta, prastare škole i u najstarijoj učioni-
ci ordinirajućeg dječjeg vrtića. Društvena su 
događanja bila rijetka, siromašna, zastarje-
loga stila i nedojmljiva. Obiteljske kuće i gos-
podarstva na početku izlaska iz provincijalnog 
umornog nesnalaženja, s perspektivom u do-
sluhu tek pojedinaca. Nerijetko se doimalo i 
prolazniku i domaćem čovjeku, da je rat i ov-
dje posijao svoj zloguki i teški trag. 

I dogodilo se. Ono što se i moralo zbiti. 
Opstati, ali u kvaliteti. Živjeti, ali u zajedništvu. 
Raditi, a ne samo kritizirati. Ići, a ne propadati. 

Vižinada, još smo i prošle godine pisali, 
dobiva novo lice. Lice gradića, idilične prirode 
i događaja koji je danonoćno mijenjaju. Školuje 
svoju darovitu djecu u različitim područjima, 
obilato i kvalitetno dopunjuje život osnovnoš-
kolaca, više no i u mnogo većim gradovima i 
bogatijim sredinama. Ti isti mladi ljudi, više 
nego ikada u vižinadskoj povijesti, školuju se 
na visokim učilištima i fakultetima u Hrvatskoj 
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GRAĐENJE U ZAJEDNIŠTVU
SVAKU SREDINU 
NAGRAĐUJE MLADOŠĆU

i inozemstvu, ali se i vraćaju. U svoja mjesta, 
u svoj zavičaj, dom i na svoje imanje. Još ga 
više i uspješnije osmišljavaju, mijenjaju, grade, 
stvaraju nove vrijednosti te ih zajedno i slave i 
dijele. A tako i treba. Pamtit će se, u analima i 
kronikama će biti zapisano… u vrijeme načel-
nikovanja ili predvođenja projektima toga i toga 
čovjeka, nastalo je ovo, izgradilo se, proširi-
lo, oplemenilo… Time se oplemenilo i još više 
otvorilo i srce čovjeka koji u Vižinadi i njezinim 
selima živi. A u njima žive, stvaraju, obogaću-
ju ih i vode svoj san do prepoznatljivosti u za-
vičaju i mnogo šire. I puno dalje. Zasluga je to 
naših vinara, maslinara, medara, lavandara, 
pršutara, povrćara i voćara, stolara i bravara, 
privatnih iznajmljivača, ljudi u agroturizmu i 
turizmu općenito, stilista, dizajnera, grafiča-
ra i tiskara, učitelja, voditelja i organizatora. 
Pozamašni je to zov na novo građenje. S pla-
nom i ostvarenjem rečenoga i zacrtanoga.

Mjesta i sredine u kojima se ljudi rađaju 
ili obitavaju, i ogledaju se u njegovim ljudima, 
njegovim stanovnicima, sumještanima, njiho-
vom spremnošću i riješenošću da se mijenja, 
da život postaje kvalitetniji, da mjesto živi, a 
ispod njegovih obzora, rađaju se i rastu uvijek 
nove snage, mladi ljudi koji na temeljima sta-
roga, vrijednoga, običajnoga i čuvajućega, gra-
de novi svijet, osjećaj i život. Ovdje u Vižinadi. 

Istina, novo lice Vižinade i ljepši život u 
njoj, obvezuje nas da poradimo nešto više na 
njenoj urednosti i uređenosti, zakutcima ulica, 
puteljaka između mjesnih parcela i još sre-

đenijih nekih okućnica, nekih poprilično za-
puštenih privatnih posjeda… jer, slika i zrak i 
sunce i miris nisu pojedinačno, nego zajednič-
ko dobro. Ono nam daje mentalno zdravlje, a 
tek poštovanje i privlačenje gostiju?!

Ne zaboravimo, da su škola, vrtić, no-
vouređena općinska višenamjenska sala, 
prelijepa zgrada ZT s okolišem, nova zgrada 
Lovačkoga doma, spomen- park Parenzane, 
Zabregi, novi asfalti, kanalizacija, novoure-
đeno groblje, eko-ulično osvjetljenje, kuća 
Maraston, uređena igrališta, međunarodna 
biciklijada Parenzana, Slatka Istra, Verši, 
Limena glazba ZT, sportski klubovi, nastu-
pi klapa, baleta i pjevača, predavanja o una-
prjeđenju poljoprivrede, bogate i raznovrsne 
radionice, gostovanja, mini knjižnica, ure-
đena parkirališta, obilježeni ekološki oto-
ci i ina tolika događanja, plod zamisli i ru-
kovođenja konkretnih ljudi, od načelnika i 
Općinskog vijeća do općinskih službenika. 
Njihova spremnost za rad na općem dobru, 
zatim njihovo znanje i stručnost, dragovolj-
nost volontera i djelujućih prema osobnim 
sposobnostima, donatora, dirigenata i glaz-
benika, sportaša, novinara, čistača, vodite-
lja i organizatora, koji ne radnim mjestom, 
nego srcem, snalažljivošću, voljom, kultu-
rom i dobronamjernošću, pridobivaju sva-
koga našeg čovjeka na suradnju da Vižinada 
bude i ostane mjesto sretnoga djetinjstva, 
angažiranih mladih ljudi i svjesnih i pono-
snih žitelja, sada i u budućnosti.  

Riječ
načelnika

Kazalo

Impressum
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Cijela je Hrvatska pa tako i općina Vižinada s nestrpljenjem očekivala lokalne 
izbore 2017. na kojima su neposrednim glasovanjem birani župani, gradonačel-

nici i načelnici općina, članovi županijskih skupština, gradskih i općinskih vijeća. 
Političke stranke i nezavisni kandidati natjecali su se tko će biračima ponuditi 
kvalitetniji i realniji program, tko će pribaviti više simpatija potencijalnih birača, 
tko će na listama imati kvalitetnije i sposobnije ljude u koje će glasači imati najviše 
povjerenja. Već početkom svibnja se zahuktalo, a potencijalna i dosadašnja rukovod-
stva u svojim su programima naglašavala, što su učinili za proteklog mandata i što 
kane učiniti, a oni koji su ih željeli smijeniti, što će učiniti ako budu izabrani, ističući 
često i pogreške onih koje žele „svrgnuti“ s vlasti. Bilo je mnogo obećanja, popisa 
želja, nerealnih očekivanja, ali sve je to bilo i očekivano u predizbornom folkloru.

LOKALNI IZBORI 2017. LOKALNI IZBORI 2017. 

LOKALNI IZBORI 2017. GODINE

U našoj su se općini na lokalnim izborima sa 
svojim listama kandidata pojavili već tradici-

onalno - Socijaldemokratska partija (SDP) koja 
je i u proteklom četverogodišnjem mandatu ima-
la većinu u Općinskom vijeću, te načelnika i za-
mjenika načelnika Općine, Istarski demokratski 
sabor (IDS) i kao nezavisni kandidat Masimilian 
Ritossa sa svojom listom.

Predizborna aktivnost protekla je u mirnoj 
atmosferi. I SDP i IDS i Masimilian Ritossa pred-
stavili su svoje programe i svi oni su s mnogo op-
timizma očekivali kako će na sve reagirati birači.

Programi su se, i onaj SDP-a i IDS-a i 
Msimilijana Ritosse, u mnogome podudarali, 
ali su SDP-ovci u prezentaciji bili konkretniji, a 
odlučila je i činjenica da su oni u prethodnom 
mandatu uspješno vodili lokalnu samoupra-
vu. Marko Ferenac, načelnik Općine u pret-
hodnom mandatu to je naglasio rečenicom: 
„NASTAVLJAMO učinkovito voditi lokalnu sa-
moupravu i programom za predstojeće lokal-
ne izbore potvrđujemo kontinuitet koji smo za-
počeli prije četiri godine“. 

U programu IDS-a naglašena je potre-
ba rješavanja pitanja „stare škole“, a time i do-
vršetak rekonstrukcije vižinadskog „placa“, na 
kojemu bi svoje mjesto pronašao i muzej vina i 
maslinovog ulja. Uz već uhodane manifestaci-
je koje su u proteklim mandatima inicirali čla-
novi vižinadskog IDS-a kao što su Verši na šter-
ni, Slatka Istra ili Parenzana, stari trg bi trebao 
postati mjesto vižinadskog „sajma“ i koncerata. 
Novi sportski projekti i klubovi za najmlađe, ali 
i za rekreaciju svih mještana Vižinade, također 
su bili u planovima IDS-a, a kako općina živi od 
turizma i poljoprivrede ovome segmentu bi bila 
poklonjena znatna pažnja. 

Program SDP-a, koji se pokazao kao po-
bjednički i kojem su glasači dali najširu podrš-
ku, dominirala je teza da u Vižinadi žele učinko-
vitu lokalnu samoupravu, uređenu komunalnu 
infrastrukturu, očuvanje kulturne i prirodne ba-
štine, brži razvoj turizma, učinkovite socijalne 
programe, razvoj civilnog društva, brigu o dje-
ci i brže približavanje europskim standardima 
kroz privlačenje sredstava EU fondova. 

REZULTATI LOKALNIH IZBORA ZA 
OPĆINSKOG NAČELNIKA

Sumirajući rezultate glasovanja 
za općinskog načelnika utvrđeno 

je da je na pravilan način glasovalo 
649 birača ili njih 98,04 %. 

Utvrđeno je da je za MARKA 
FERENCA (SDP) glasovalo 413 
ili 62,39 % birača, a za VALTERA 
BALDAŠA (IDS) glasovalo 236 ili 
35,65 % birača. 

Na biračkom mjestu u Vižinadi 
za Marka Ferenca glasovalo je 
320 birača ili 58,61 %, a za Valtera 
Baldaša 214 birača ili 39,19 %.

Na biračkom mjestu u Ritošinu 
Brigu Marko Ferenac je dobio potporu 
93 birača ili čak 80,17 % birača, dok 
je svoj glas Valteru Baldašu dalo 
22 glasača ili 18, 77 %.

REZULTATI LOKALNIH IZBORA ZA 
SASTAV OPĆINSKOG VIJEĆA

Lokalni izbori za sastav Općinskog 
vijeća općine Vižinada održani 

su 21. svibnja 2017. godine. Toga 
dana u periodu od 7,00 d 19,00 
sati od ukupno 991 birača upisnih 
u biračke spiskove na birališta u 
Vižinadi i Ritošinom Brigu izašlo 
je ukupno 66,80 % birača ili njih 
662. Odaziv je bio dobar i iznad je 
državnog i istarskog prosjeka. 

Sumirajući rezultate glasovanja 
utvrđeno je da je na pravilan način 
glasovao 641 birač ili 96,83 %, a da 
je 21 listić bio nevažeći ili 3,17 %.

Utvrđeno je da je za kandidacij-
sku listu SOCIJALDEMOKRATSKE 
PARTIJE HRVATSKE (SDP) gla-
sovalo 312 birača ili 48,67 %, 
ISTARSKOG DEMOKRATSKOG 
SABORA (IDS) 240 birača ili 37,44 
% te za KANDIDACIJSKU LISTU 
GRUPE BIRAČA MASIMILIJANA 
RITOSSE 89 birača ili 13,88 %

Na ovaj način za sastav 
Općinskog vijeća općine Vižinada 
s liste SDP-a izabrano je 6 kandidata: 
Marko Ferenac, Neda Šainčić Plato, 
Oliver Arman, Martina Dobrilović, 
Bojan Rosić te Vesna Radešić. S liste 
IDS-a izabrani su: Alen Laković, 
Dario Baldaš, Karin Radešić te 
Đordano Fatorić. S kandidacijske 
liste grupe birača u Općinsko vijeće 
izabran je Masimilian Ritossa.

Prepoznali su birači da je dosadašnja lokal-
na samouprava u protekle četiri godine uspje-
la stabilizirali proračun i od minusa od 1,3 mili-
juna kuna s početka mandata, došla do dobitka 
većeg od četiri milijuna kuna. Iz EU fondova do-
biveno je više od 9,5 milijuna kuna, a poznato je 
da je na nove natječaje prijavljeno projekata vri-
jednijih od 16,5 milijuna kuna.

U predizbornoj kampanji istaknuto je da 
je jedan od ciljeva uređenje i oživljavanje staro-
gradske jezgre uređenjem središnjeg trga na 
funkcionalan način, modernizacija ceste Bajkini-
Narduči-Vrbani, te nastavak izgradnje kanaliza-
cije i u naselju Ritošin Brig. Naglašeno je da su 
djeca, odgoj i obrazovanje i nacionalne manjine 
bogatstvo ovoga dijela Istre pa će i u ovim aktiv-
nostima biti usmjeren rad lokalne samouprave. 

I evo, već nakon nekoliko mjeseci u novom 
mandatu, potvrđuje se da predizborna obećanja 
nisu bila bez podloge jer se dio njih već ostva-
ruje, što će biti vidljivo i na sljedećim stranica-
ma našeg Godišnjaka. 

KONSTITUIRANO OPĆINSKO VIJEĆE OPĆINE VIŽINADA

Dana, 14. lipnja 2017. godine konstituirano je Općinsko vijeće Općine Vižinada. 
Potvrđeni su rezultati lokalnih izbora na kojima su predstavnici SDP-a dobili 6 

mandata, IDS-a 4 mandata, te nezavisna lista Maksimilijana Ritosse 1 mandat. Na listi 
SDP-a za načelnika je ponovno izabran Marko Ferenac, a za njegovog zamjenika Oliver 
Arman. Mandatno – verifikacijska komisija u sastavu Martina Dobrilović, Maksimilian 
Ritossa i Dario Baldaš, konstatirala je da će, s obzirom na nespojivost funkcija koje 
obnašaju Marko Ferenac i Oliver Arman, njihov mandat mirovati, te da će umjesto njih 
u sastav Vijeća s liste SDP-a ući Laura Kešac i Mauricio Poropat. Njihovi su mandati 
verificirani pa će na ovaj način Općinsko vijeće Vižinade u slijedećem četverogodišnjem 
mandatu raditi u sastavu:

Najsvečaniji dio konstituirajuće sjednice bilo je proglašenje Nede Šainčić Pilato s liste 
SDP-a za predsjednicu, te Alena Lakovića (IDS) i Maksimilijana Ritosse (Nezavisna 
lista) za potpredsjednike Vijeća. Treba naglasiti da je gospođa Neda Šainčić Pilato 
ujedno i predstavnica talijanske nacionalne manjine što je prvi put u povijesti demo-
kratskih lokalnih izbora u Vižinadi da na čelo Općinskog vijeća dolazi osoba iz ove 
strukture žitelja Vižinade, a i da je prva žena u obnašanju jedne ovakve funkcije do 
sada u Vižinadi. Lijep primjer demokracije, rijedak i u širim razmjerima. 

1. Laura Kešac (SDP)
2. Neda Šainčić Pilato (SDP)
3. Mauricio Poropat (SDP)
4. Martina Dobrilović (SDP)
5. Bojan Rosić (SDP)
6. Vesna Radešić (SDP)

7. Alen Laković (IDS)
8. Dario Baldaš (IDS)
9. Karin Radešić (IDS)
10. Đordano Fatorić (IDS)
11. Maksimilian Ritossa (Nezavisna lista)

Alen Laković Martina Dobrilović

Oliver ArmanMarko Ferenac

Đordano Fatorić

Vesna RadešićMauricio Poropat Masimilian Ritossa

Neda Šainčić Pilato

Laura Kešac

Karin Radešić

Dario Baldaš

Bojan Rosić

Vijećnici nakon konstituirajuće sjednice
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Prošlogodišnji Dan općine i proslava svetog 
Jeronima, obilježen je svečanom sjednicom 

Općinskog vijeća na kojoj su zaslužnim građanima 
i organizacijama uručena priznanja za doprinos u 
njenom razvoju te okončanjem najveće investicije 
u povijesti Vižinade – puštanjem u eksploataciju 
kanalizacijskog sustava vrijednog više od šest 
milijuna kuna. 

Radi se o projektu koji je započeo još 2008. 
godine i u koji je uloženo puno truda, želje, volje 
i strpljenja, a realiziran je kroz IPARD program 
Europske unije iz kojeg je osigurano 4,2 milijuna 
kuna dok je Istarski vodozaštitni sustav osigurao 
dodatnih 2,2 milijuna kuna. 

Sustav je presijecanjem vrpce ispred mo-
dernog pročistača vrhunskih performansi u rad 
pustio najstariji stanovnik Vižinade 95-godišnji 
Antonio Ritoša uz asistenciju načelnika Marka 
Ferenca.

Tim povodom Marko Ferenac je naglasio da 
su u izgradnji ovog projekta sudjelovali građe-

KANALIZACIJSKI SUSTAV 
PUŠTEN NA KORIŠTENJE 

vinski obrt Šalić iz porečke Nove Vasi, a kasnije 
rovinjska građevinska tvrtka Benčić s podizvo-
đačem riječkom tvrtkom Almes-eko, ali i Uslužni 
obrt Ritoša iz Crklade i Građevinarstvo Ritoša 
iz Ritošinog Briga. Tehnički direktor Odvodnje iz 
Poreča, kojoj je povjereno upravljanje sustavom, 
Srđan Mažar istaknuo je da se radi o vrhunskom 
pročistaču s membranskom tehnologijom tako 
da će se voda nakon pročišćavanja moći koristiti 
za navodnjavanje i da se građani na sustav mogu 
odmah priključivati. 

Svečanoj sjednici na Batisttelinoj šterni uz 
članove Vijeća, kao gosti nazočni su bili i Paolo 
Palminteri, generalni konzul Republike Italije u 
Rijeci, Giuseppina Rajko, dožupanica i Vladimir 
Torbica, pročelnik za kulturu Istarske županije.

Nakon intoniranja himni Republike Hrvatske 
i Istarske županije, odana je počast preminulim 
borcima NOB-a i Domovinskog rata, nakon čega 
je načelnik Marko Ferenac govorio o rezultatima 
koji su ostvareni u protekloj godini. Okarakterizirao 

ju je kao uspješnu, godinu izazova i mogućnosti, 
godinu u kojoj su veliki projekti dočekali svjetlo 
dana. 

Modernizirana je javna rasvjeta, asfaltirane 
mnoge općinske ceste, uređena crkva Svetog 
Vitala u Brigu, uređena parkirališta, nastavljena 
obnova kuće Maraston i uređen njen okoliš. Najavio 
je i nadolazeće projekte kao što su asfaltiranje 
ceste Bajkini-Narduči-Vrbani, obnovu krovišta 
društvenog doma u Ferencima, uređenje dječjih 
igrališta u Crkladi, Baldašima i Velićima, obnovu 
groblja Božje polje, uređenje gradskog trga i novi 
dječji vrtić za koji je dobivena građevinska dozvola 
te niz projekata na društvenom planu. 

Nazočnima se u ime Istarske županije 
obratila dožupanica Giuseppina Rajko, koja je 
istaknula da se rezultati koje ostvaruje općina 
Vižinada u županijskim institucijama s pažnjom 
prate te čestitala na svemu što je tijekom ove, a 
i prethodnih godina ostvareno. 

U ime Općinskog vijeća, predsjednik Đoni 
Šimonović uručio je Zahvalnice Općinskog vijeća 
Ivanu Košetu, treneru Boćarskog kluba Vižinada 
koji je vižinadske boćare iz Treće županijske doveo 
u Prvu B županijsku ligu i konobi Jadruhi obitelji 
Šimonović koji su svojom ponudom domaću 
istarsku kobasicu pretvorili u svojevrstan brend. 

Plaketa općine Vižinada dodijeljena je Regiji 
Veneto za višegodišnju pomoć u sufinanciranju 
obnove objekata kulturne baštine u Vižinadi, a u 
ime laureata primio ju je talijanski konzul Paolo 
Palminteri, koji se zahvalio na časti koja im je 
ukazana. 

Ove godine načelnikovo priznanje pripalo 
je bivšem direktoru Istarskog vodoopskrbnog 
sustava Darku Bratuliću za izniman doprinos 
razvoju općine, ali i samoj tvrtki IVS, na čemu 
se zahvalio njen direktor Daniel Maurović i 
najavio da će idući projekt na području Vižinade 
biti kanalizacija i pročistač u Ritošinu Brigu 
obećavši da će do izgradnje svakako doći, ako 
ne sredstvima Europske unije, a ono sigurno 
sredstvima samog IVS-a. 

Sjednica je završena kratkim kulturno-
umjetničkim programom u kojem su nastupili 
popularni Ivan Bottezaar, Zbor Zajednice Talijana 
Armonia, pod ravnanjem Marka Ritoše i Limena 
glazba Zajednice Talijana Vižinada.

Uz načelnika Marka Ferenca čast presjecanja vrpce prigodom otvaranja novog pročistača pripalo je 95 
godišnjem Antoniu Ritoši.

Talijanski konzul Paolo Palminteri, zahvalnicu je 
primio u ime Regije Veneto.

Delegacija Vižinade u Veneciji

Izuzetno bogata i plodna suradnja naše 
Općine s talijanskom Regijom Veneto traje 

godinama i umnogome doprinosi da se za-
mišljeni programi prekogranične suradnje 
Hrvatske i Italije ostvaruju na zadovoljstvo 
obiju strana. Na ovome području, u našoj 
maloj Vižinadi, plodovi takve suradnje vidljivi 
su u restauriranim i obnovljenim brojnim 
objektima na našem središnjem trgu među 
kojima se izdvajaju Battistellina šterna, kuća 
Lav, zvonik i posljednja u nizu kuća Maraston 
u kojoj će biti prezentirano bogato kulturno 
nasljeđe ovoga kraja i ponuđeni suvremeni 
sadržaji naše turističke ponude.

Općinsko vijeće Vižinade na jednoj od 
proteklih sjednica uvažavajući rezultate ova-
kve suradnje, donijelo je odluku da se u znak 
zahvalnosti Regiji Veneto dodijeli plaketa, a 
gospodinu Diegu Vecchiatu, direktoru Sektora 
za međunarodne odnose Regije Veneto, uručio 
ju je općinski načelnik Marko Ferenac u svom 
službenom posjetu Regiji. 

OPĆINSKI NAČELNIK SA 
SURADNICIMA U SLUŽBENOM 
POSJETU REGIJI VENETO

Marko Ferenac u svom se obraćanju 
zahvalio Regiji Veneto na iznimnoj pomoći 
u obnovi povijesnih elemenata koji krase 
središnji trg Vižinade, te na odličnoj suradnji 
koje ove dvije institucije njeguju već godina-
ma. Gospodin Vecchiato je istaknuo kako mu 
je drago da Vižinada napreduje uz nadu da 
će Regija Veneto i ubuduće pomagati takve i 
slične programe, napominjući kako se treba 
više orijentirati europskim fondovima putem 
programa kao što je program prekogranične 
suradnje Italija-Hrvatska. 

U delegaciji Općine Vižinada zajedno s 
načelnikom bile su i pročelnica Jedinstvenog 
upravnog odjela Gordana Bottezar te pred-
sjednica Zajednice Talijana Vižinada Neda 
Šainčić Pilato, koja je istaknula izuzetno plodnu 
suradnju između Općine i Zajednice Talijana te 
govorila o brojnim zajedničkim aktivnostima 
ovih dviju institucija.

OBILJEŽAVANJE DRŽAVNIH I 
NACIONALNIH BLAGDANA

Tradicija je da se u Općini Vižinada 
državni i nacionalni blagdani obi-

lježavaju prigodnim svečanostima i 
sjećanjima na dane stvaranja suve-
rene i neovisne Republike Hrvatske.

Tako su povodom Dana ne-
ovisnosti Republike Hrvatske, 8. 
listopada  2016. godine, delegacije 
Općine Vižinada položile vijence i 
zapalile svijeće na spomen obiljež-
jima mjesnih groblja Božje polje i 
Sveti Vital, u znak sjećanja na po-
ginule i stradale u Domovinskom i 
Narodnooslobodilačkom ratu.

Na isti način obilježeni su i Dan 
antifašističke borbe, Dan državnosti, 
Dan pobjede i domovinske zahvalnosti 
i Dan hrvatskih branitelja. Delegacije 
su predvodili načelnik Općine Marko 
Ferenac, zamjenik načelnika Oliver 
Arman, predsjednica Općinskog 
vijeća Neda Šainčić Pilato, vijećnice 
i vijećnici Općinskog vijeća, predstav-
nici Udruge antifašističkih boraca 
i antifašista Poreštine te veći broj 
građana Vižinade.

Uz prigodne čestitke isticano 
je kako se treba odnositi prema 
vrijednostima antifašizma, njegovati, 
poštivati i cijeniti žrtve svih onih 
koji su dali svoje živote i doprinos 
za slobodu u Domovinskom ratu te 
kako se sa zahvalnošću i s ponosom 
treba prisjetiti svih onih koji i dan 
danas kroz svoje aktivnosti promiču 
te vrijednosti.

Dobitnici priznanja.

DOGAĐAJI
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Uskoro kanalizacija i u Ritošinu Brigu.Novi vrtić. Slike s potpisivanja ugovora s izvođačem radova Projekt inženjering d.o.o. na kući Maraston.

ZA IZRADU IZMJENA I DOPUNA
PROSTORNOGA PLANA 
197.500 KUNA

I STRATEGIJA 
RAZVOJA 
TURIZMA 
PRIJAVLJENA 
ZA EUROPSKA 
SREDSTVA 

Agencija za plaćanja u poljoprivredi, ribarstvu 
i ruralnom razvoju donijela je odluku kojom 

je Općini Vižinada isplatila iznos od 197.500,00 kn 
bespovratnih sredstava kao potporu za financi-
ranje izrade Izmjena i dopuna Prostornog plana 
uređenja općine Vižinada. Sredstva su Općini 
Vižinada dodijeljena iz Programa ruralnog razvoja 
Republike Hrvatske iz Podmjere 7.1. »Sastavljanje 
i ažuriranje planova za razvoj općina i sela u 
ruralnim područjima i njihovih temeljnih usluga 
te planova zaštite i upravljanja koji se odnose na 
lokalitete Natura 2000 i druga područja visoke 
prirodne vrijednosti«. 

Zahvaljujući ovoj potpori krajem prošle godine 
usvojene su Izmjene i dopune Prostornog plana 
uređenja općine Vižinada čime su na bolji način 
definirane odredbe za provedbu plana, određena 
su izdvojena građevinska područja gospodarske, 
turističko-ugostiteljske i sportske namjene, 
kao i građevinska područja naselja, namjena i 
uvjeti gradnje, a plan je usklađen sa županijskim 

U srpnju ove godine Općina Vižinada prijavila je 
izradu novog strateškog dokumenta – stra-

tegiju razvoja turizma na natječaj za provedbu 
podmjere 7.1. “Sastavljanje i ažuriranje planova 
za razvoj općina i sela u ruralnim područjima 
i njihovih temeljnih usluga te planova zaštite i 
upravljanja koji se odnose na lokalitete Natura 
2000 i druga područja visoke prirodne vrijed-
nosti” – provedba operacije 7.1.1.” Sastavljanje 
i ažuriranje planova za razvoj jedinica lokalne 
samouprave”. Bespovratna potpora isplaćuje 
se u stopostotnom iznosu prihvatljivih troškova 
izrade Strateškog plana, a procijenjeni troškovi 
iznose 195.000,00 kuna. Izrada strategije razvoja 
turizma iznimno je značajna ukoliko se želi planski 
razvijati turizam na lokalnom području, u skladu 
s postojećom i planiranom infrastrukturom i turi-
stičkim potencijalima. Strategija razvoja turizma 
Općine Vižinada predstavljati će strateški okvir 
daljnjeg razvoja turizma općine te definirati viziju 
turističkog razvoja i tržišno pozicionirati općinu 
Vižinada kao turističku destinaciju. Cilj Strateškog 
plana je povećati ekonomske efekte u turizmu i 
osigurati preduvjete za održiv planirani razvoj 
turizma s ciljem povećanja konkurentnosti pod-
ručja i boljeg tržišnog pozicioniranja destinacije. 
Povećanje konkurentnosti destinacije dovesti će 
do rasta kvalitete turističke ponude i istovreme-
nog rasta blagostanja lokalnog stanovništva.

prostornim planom. Plan je izradila tvrtka Urbis 
d.o.o. iz Pule, razradila je plan do samih detalja, 
uvažavajući sve prispjele zahtjeve građana koji su 
zaprimani u općinskoj upravi od 2004. godine, kada 
je usvojen posljednji prostorni plan. U postupku 
izrade plana održane su dvije javne rasprave o 
predloženim izmjenama i dopunama, te je najviše 
upita bilo glede proširenja građevinskog pod-
ručja, no zakonski je bilo moguće širenje samo 
u naseljima koja su zadovoljila propisane uvjete 
gustoće naseljenosti i postotka neizgrađenog 
građevinskog područja, dok su se u ostalim 
naseljima sagledavale mogućnosti realokacije 
građevinskog područja sukladno zahtjevima 
građana, a vodeći se načelom racionalnosti. 
Ovim su izmjenama i dopunama plana konačno 
omogućene investicije, potaknut je gospodarski 
razvoj, ali i mogućnost stanovanja, pazeći pritom 
na okoliš i racionalnu uporabu prostora kao 
vrijednog prirodnog resursa.

VIŽINADA MEĐU REKORDERIMA 
PO KOLIČINI NOVCA POVUČENOG 
IZ EUROPSKIH FONDOVA 

Zanimljivu analizu sačinilo je 
Ministarstvo financija Republike 

Hrvatske objavivši podatke o izvr-
šenju lokalnih proračuna za 2016. 
godinu u kojoj značajno mjesto 
zauzimaju i podaci o korištenju 
fondova Europske unije. Kako su 
to činili, županije, gradovi i općine 
i ima li u tom segmentu pomaka. 
Ustanovljeno je da su podaci u 
odnosu na prethodnu godinu još 
i lošiji. Čak 63 grada u Republici 
Hrvatskoj nije iz europskih fondo-
va povuklo niti jednu kunu. Ipak, 
u odnosu na prethodne godine 
prosjek iskorištenih europskih 
sredstava u prošloj je godini vrlo 
dobar. Grad Ludbreg po tom je 
pitanju bio najuspješniji i po glavi 
stanovnika je povukao 3.068 kina. 
Među županijama, po ovome kri-
teriju je najbolja Ličko-senjska s 
451 kunom po glavi stanovnika.

Vižinada se u ovakvom druš-
tvu uspela na vrlo visoko četvrto 
mjesto među općinama iz cijele 
Hrvatske. Najuspješniji je Motovun 
koji je iz EU fondova uspio osigurati 
7.261 kunu po glavi stanovnika, a 
Vižinada je na četvrtom mjestu s 
3.502 kune po stanovniku. 

Lijep uspjeh i priznanje za 
angažiranost svih koji su bili uklju-
čeni u ove poslove. Nadamo se da 
će tako ostati ubuduće. 

PRIJAVA ZA VRTIĆ U SJEDIŠTU EUROPSKOG FONDA

Odrađen je još jedan vrlo važan posao naše Općine - uspješno je predana prijava 
za izgradnju novog dječjeg vrtića na mjeru 7.4.1. Europskog fonda za ruralni 

razvoj. O Projektu novog dječjeg vrtića već smo pisali u našim Godišnjacima, ali 
je dobro ponoviti da se radi o vrijednosti od ukupno 8,4 milijuna kuna. Traženo je 
90% toga iznosa kojim bi se sufinancirala njegova izgradnja. Na taj način dobila 
bi se nova zgrada vrtića s opremom u kojoj bi se uspostavile dvije vrtićke i jedna 
jaslička grupa ukupnog kapaciteta 55 djece.

Kanalizacija i u Ritošinu Brigu

SREDSTVA OSIGURAVA ISTARSKI 
VODOZAŠTITNI SUSTAV

Program ruralnog razvoja Hrvatske 
za razdoblje od 2014. – 2020. 

godine predviđa između ostaloga u 
svojoj mjeri 07 financiranje Temeljnih 
usluga i obnovu sela u ruralnim 
područjima, a u njegovoj podmjeri 
7.2.1. predviđena su ulaganja u 
građenje javnih sustava za vodo-
opskrbu, odvodnju i pročišćavanje 
otpadnih voda. 

Na natječaj koji je raspisalo 
Ministarstvo poljoprivrede prijavio 
se i IVS za devet sustava iz devet 
različitih jedinica lokalne samo-
uprave s ukupnim iznosom koji 
je prihvatljiv za sufinanciranje od 
48,8 milijuna kuna. Među njima je i 
sustav kanalizacije u Ritošinu Brigu 
čija bi gradnja trebala započeti 
sljedeće godine. 

Danijel Maurović, direktor 
buzetskog IVS-a ističe da 100% 
financiranje ovih zahvata za njih 
znači ubrzavanje daljnje gradnje, 
mogućnosti bržeg dolaska do ci-
lja i da se u što kraćem vremenu 
izgrade sustavi u što više naselja. 
Uz ova sredstva kao i uz redovne 
prihode IVS-a u stanju smo napraviti 
jedan veliki korak naprijed kaže 
Daniel Maurović čime dobivamo 
vjetar u leđa a rezultati, daju nam 
i potvrdu da smo dobro planirali, 
imali spremne projekte u velikom 
broju i to kvalitetno napravljene jer 
su svi prošli natječaj. 

Kuća Maraston

CENTAR ZA POSJETITELJE – 
OKUSI PROŠLOSTI

Ministarstvo regionalnog razvoja 
i fondova EU odobrilo je iz 

Programa podrške regionalnom 
razvoju ukupno 400.000,00 kuna 
bespovratnih sredstava našoj op-
ćini za nastavak projekta izgradnje 
Centra za posjetitelje (II. faza 
kuće Maraston), što uz već ranije 
dobivena sredstva Ministarstva 
turizma čini ukupno 900.000,00 
kuna bespovratnih sredstava za 
ovu fazu projekta. 

Zahvaljujući ovim sredstvima 
potpisan je i Ugovor o izvođe-
nju radova na drugoj fazi rekon-
strukcije kuće Maraston i njenog 
preoblikovanja u zgradu javne i 
društvene namjene „Centar za 
posjetitelje – Okusi prošlosti“. U 
otvorenom postupku javne nabave 
male vrijednosti kao najpovoljnija 
ponuda izabrana je ponuda ponu-
ditelja Projekt inženjering d.o.o. iz 
Požege, a vrijednost ugovorenih 
radova iznosi 827.878,00 kuna 
bez PDV-a. Osim toga proveden 
je i postupak nabave namještaja 
i opreme za centar a u kojem je 
kao najpovoljnija ponuda izabrana 
ponuda tvrtke Primat Logistika 
d.o.o. iz Hrvatskog Leskovca u 
iznosu od 252.292,00 kuna bez 
PDV-a. Radovi druge faze uređenja 
kuće Maraston trebali bi trajati do 
ožujka sljedeće godine.
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Radovi na proširenju javne rasvjete.

Djeca dobila nove sprave za igru u Velićima.

Asfalt stiže u Baldaše.

KOMUNALNE AKTIVNOSTI

I makadamski putevi dobili novo ruho - uređenjem 
nerazvrstanih puteva lakše do kampanje.

U BALDAŠIMA I VELIĆIMA 
NOVA DJEČJA IGRALIŠTA
Da je Općina Vižinada pravi prijatelj djeci 

pokazuje i podatak da su nedavno ure-
đena i opremljena dva nova dječja igrališta 
i to u naseljima Baldaši i Velići. Igrališta su 
opremljena s po tri sprave za zabavu i igru 
djece, klupom i univerzalnom informativnom 
tablom, te je uređen prostor za kontejnere. 

U Baldašima je osim toga uređeno i 
boćalište te parkiralište. 

Informativne table postavljene su i na 
igralištima u Brigu, Vižinadi i Vranjem Selu pa 
je sada na području općine ukupno 5 dječjih 
igrališta. Vrijednost radova i nabave igra-
čaka, zajedno sa rekonstrukcijom boćališta 
i nabavkom informativnih tabli, iznosi oko 
70.000 kuna.

U Proračunu za 2017. godinu, planirana 
su sredstva za uređenje još dva nova igrališta 
i to u naseljima Mekiši i Crklada. U Crkladi 
je, naprimjer, prethodno potrebno osigurati 
odgovarajuću lokaciju i otkupiti zemljište za 
što su planirana i osigurana sredstva. 

A da se samo djeca ne bi zabavljala, 
razmišlja se i o postavljanju sportskih sprava 
na otvorenom i za odrasle, jer i za tu aktivnost 
postoji veće zanimanje građana. U općini ističu 
da će poduprijeti ovu inicijativu kako bi sport 
i rekreaciju približili ne samo djeci nego i 
odraslima. Jedan ovakav park zasigurno će 
naći svoje mjesto i u Vižinadi, a lokaciju ćemo 
odrediti zajedno sa zainteresiranom javnošću 
naglašava načelnik Marko Ferenac.

Dječje igralište u Baldašima

SANIRANO KLIZIŠTE U 
ŽUDETIĆIMA

Županijska cesta između Ponte 
Portona i Vižinade, četiri je 

mjeseca bila zatvorena za promet 
svih vozila jer je u Žudetićima bilo 
potrebno sanirati klizišta koja su 
ugrožavala sigurnost prometa. 
Otvorena je za promet uz riječi 
pomoćnice ravnatelja Županijske 
uprave za ceste Biserke Griparić 
koja je kazala da možemo biti jako 
zadovoljni uspješno okončanim 
projektom i da smo ovim dobili 
jednu vrlo lijepu dionicu prometnice. 

Na dionici dugoj 1,2 kilome-
tra trebalo je zamijeniti asfalt na 
kolniku i sanirati klizište Žudetići 
(zapravo se radi o dva klizišta du-
žine 60 i 150 metara) izgradnjom 
odgovarajućeg drenažnog sustava 
i ugradnjom kamenog nasipnog 
materijala. Izvođač je bila Cesta 
Pula, projektant Via-ing iz Pule, a 
nadzor Učka-konzalting iz Pazina. 
Vrijednost ugovorenih i izvedenih 
radova iznosio je 3,6 milijuna kuna, 
a financiran je iz Fonda za zaštitu 
okoliša i energetsku učinkovitost 
putem računa Hrvatskih cesta. 

Puštanjem u promet ove dionice 
puta, žitelji Vižinade riješili su se 
briga putovanja prema Bujama, Trstu 
i Buzetu, jer su da bi stigli do odre-
dišta, morali koristiti alternativne 
pravce koji su im znatno otežavali 
putovanje, povećavali troškove i 
produžavali vrijeme putovanja. 

ODRŽAVANJE NERAZVRSTANIH 
CESTA I PUTEVA

Ove godine Općina Vižinada je znat-
nije napore uložila u održavanje 

postojećih makadamskih putova, 
pa je tako šljunčanim materijalom 
nasipano oko 20 kilometara putova 
što posebno veseli poljoprivrednike, 
ali i rekreativce – bicikliste i pješake. 
Naime, mnogi od tih putova sve se 
češće koriste u rekreativne svrhe, 
a neki su i službeno označeni kao 
biciklističke staze. 

U sklopu održavanja putova 
probijeno je i nekoliko novih putova, 
odnosno putova koji su godinama bili 
zakrčeni raslinjem, a koji skraćuju 
prometovanje mnogim poljopri-
vrednicima. Isto tako održavani 
su i protupožarni putevi čime se 
vatrogascima, u slučaju potrebe, 
olakšava pristup šumskom poručuju. 

Radovi na održavanju nisu 
završeni, te će se do kraja godine 
nasipati još nekoliko planiranih 
putova, dok će se ostatak planirati 
za uređenje u sljedećoj godini.

Osim toga, redovito se provodi 
košnja zelenog pojasa uz nerazvr-
stane ceste i putove, a u planu je 
popravak postojećih i postavljanje 
novih vidikovaca na frekventnijim 
lokacijama našeg prelijepog okoliša.

LJETNA ZABRANA GRAĐEVINSKIH RADOVA

Općinsko vijeće je prije početka turističke sezone donijelo Odluku o komunalnom redu 
kojom se u razdoblju od 1. srpnja do 31. kolovoza, u naselju Vižinada i naseljima koja 

imaju registrirane smještajne jedinice, zabranjuje izvođenje građevinskih radova koji se 
izvode kontinuirano uz upotrebu građevinskih strojeva i građevinskih alata koji proizvode 
buku. Iznimno, mogu se izvoditi hitni i nužni radovi na popravcima objekata i uređenju 
komunalne i ostale infrastrukture kojima se sprječavaju štetne posljedice po život i zdravlje 
ljudi, radovi koji se izvode u javnom interesu, a čiji je investitor Općina Vižinada, radovi na 
građevinama kojima je odlukom Vlade ili posebnim zakonom utvrđen interes Republike 
Hrvatske, uklanjanje građevina na temelju inspekcijskog rješenja, te gradnja građevina 
i izvođenje radova kojima se objektivno ne ometa uspješno odvijanje turističke sezone, 
kada je udaljenost mjesta gradnje građevina ili mjesta izvođenja radova od ugostitelj-
sko-turističkih kapaciteta i objekata za smještaj gostiju preko 100 metara zračne linije.

Ovom se Odlukom turistima koji posjećuju Vižinadu osigurava ugodniji i sigurniji 
boravak u našem mjestu.

ASFALT U BALDAŠIMA, 
STANIŠIMA I GRUBICIMA 

Da naša sela poprimaju sve više 
izgled suvremenih i za život 

ugodnih naselja pokazuje i poda-
tak da je već završen planirani dio 
radova na asfaltiranju u naseljima 
Baldaši, Staniši i Grubici, asfaltiran 
je dio ceste kod groblja Božje Polje u 
sklopu uređenja novog dijela groblja, 
te su izvršene sanacije kolnika u 
naseljima Žudetići, Bajkini, Vranje 
Selo i Jadruhi.

Druga faza radova u Baldašima 
odgođena je za rujan kada će se na 
planiranoj dionici izgraditi i vodovodni 
ogranak. Radovi su odgođeni zbog 
turističke sezone, budući da u tom 
dijelu naselja ima najviše objekata 
za iznajmljivanje. 

Radove na asfaltiranju nerazvr-
stanih cesta izvodile su tvrtke Cesta 
d.o.o. i Istarske ceste d.o.o. iz Pule.

VEĆ TREĆA FAZA EKOLOŠKE 
JAVNE RASVJETE

Kada se uz pomoć Fonda za za-
štitu okoliša i energetske učinkovitosti 
Vižinada odlučila za modernizaciju javne 
rasvjete bila je prva u Hrvatskoj kojoj je 
to uspjelo ostvariti iz ovoga Fonda. Tada 
su, a bilo je to 2015. godine, klasičnu 
vanjsku javnu rasvjetu zamijenili onom 
LED ekološkom i uskoro je zamijenjeno 
oko tri stotine rasvjetnih tijela u Vižinadi 
i drugim naseljima općine.

Projekt je bio vrijedan oko milijun 
i sto tisuća i kuna, pa su neki skeptici 
govorili kako je to skupa i bespotrebna 
investicija, iako je najveći dio troškova 
snosio Fond.

No ubrzo se pokazala sva prednost 
ove investicije. Bila je ekološki prihvat-
ljiva pa je osim ušteda omogućavala 
kvalitetnije uvjete života, a sada već, 
zahvaljujući uštedama, i proširenje na 
lokacije gdje do sada nije bila dostupna.

Ove su godine na taj način po-
stavljena 32 nova električna stupa za 
ekološku rasvjetu, a očekuje se da 
će se i dalje nadograđivati u skladu s 
potrebama i dinamici izgradnje novih 
stambenih objekata i zgrada na cije-
loj općini. Ova posljednja faza vrijedi 
ukupno 174.311,88 kuna bez PDV-a za 
koje su ostvarena bespovratna sredstva 
Ministarstva graditeljstva i prostornog 
uređenja u iznosu od 90.000,00 kuna. 
Radove je izvodila tvrtka Jadrolux 
d.o.o. iz Pule.

Rasvjetni stupovi s novom LED 
ekološkom rasvjetom postavljeni su 
tako u naseljima Vižinada, Vranje Selo, 
Markovići, Vrh Lašići, Baldaši, Bukori, 
Ohnići, Crklada, Jadruhi i Krušari.

Ovime je završena i treća faza 
dogradnje LED rasvjete čime je na 
području općine postavljeno ukupno 
410 ovakvih rasvjetnih tijela. 
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Dolje Uređeno groblje Božje Polje.

Gore Groblje Sv. Vital u Ritošinu Brigu.

NOVA GROBNA MJESTA NA BOŽJEM POLJU I SVETOM VITALU

ZA DOSTOJNIJI UKOP
NAŠIH POKOJNIKA
Groblja su mjesta mira i spokoja te pije-

teta koji odajemo našim pokojnicima i 
na kojima i sami nalazimo mir prisjećajući 
se svojih najmilijih. Stoga je neophodno da 
budu uređena i dostojna svih onih koji na 
njima počivaju i koji ih obilaze. I u našoj općini 
odlučili su svoja groblja, na Božjem Polju i 
Svetom Vitalu u Ritošinu Brigu, urediti i dati 
im prikladan izgled. 

Radovi na rekonstrukciji groblja Božje 
Polje ovog su proljeća završeni i novoure-
đeno je groblje posvećeno dana 30. travnja 
2017. godine. 

Nakon provedenog postupka javne nabave, 
radovi su povjereni Građevinarstvu Ritoša čiji 
su djelatnici svoj posao vrlo dobro odradili. 
Najprije su uklonili čemprese i tlakovac sa 
staza između grobnih polja, uredili nova 
grobna mjesta i osigurala ih od oborinskih 
voda kvalitetno izvedenom odvodnjom. Na 
novom dijelu groblja, uređena su grobna 
mjesta u dijelu na kojem nije bilo ukopa i bez 
nadgrobnih spomenika. Kvalitetno izgrađeni 
betonski temelji za postavljanje nadgrobnih 
spomenika, omogućit će racionalnije korištenje 
prostora za ukop ali i sigurnije postavljanje 
nadgrobnih spomenika. 

Uređene su i nove staze između grobnih 
polja te je prostor i hortikulturno uređen a 

za što je bio zadužen obrt Bonsai iz Crklade. 
Također, očišćen je postojeći tlakovac na pje-
šačkim stazama i ulazu na groblje, te uokolo 
kapele, a izvršeni su i radovi asfaltiranja 
ceste kod groblja koja je već godinama bila 
u lošem stanju. 

Investicija rekonstrukcije novog dije-
la groblja Bojže Polje vrijedna je ukupno 
635.106,48 kuna s uključenim PDV-om, a 
uložena sredstva bi se trebala vratiti u op-
ćinski proračun prodajom grobnih mjesta. 
Kako se radi o doista kvalitetnim grobnim 
mjestima s čvrstim betonskim temeljima, 
Općinsko vijeće je u ožujku donijelo odluku o 
promjeni njihove cijene. Aktualna je cijena za 
domicilno stanovništvo bila tri tisuće kuna, 
a sada ona iznosi 5.250 kuna, kao za grobna 
mjesta na groblju Sveti Vital koje je također 
uređeno na sličan način. Cijene za sva ostala 
grobna mjesta ostale su nepromijenjene.

Na groblju Sv. Vital u Ritošinu Brigu, 
uređene su staze oko crkve. Odstranjen je 
višak zemlje i travnate površine, postavljen je 
šljunčani materijal (rizla) te obavljeno čišćenje 
postojećeg tlakovca u novom dijelu groblja i na 
ulazu u crkvu. Planirano je bojenje stolarije i 
zamjena starih ulaznih vrata novim.

Ulaz u stari dio groblja. Posvećenje groblja Božje Polje

ZAŠTITA OKOLIŠA

USVOJEN PLAN 
GOSPODARENJA OTPADOM
Koliko je važno živjeti u zdravom i ekološki 

čistom okolišu, brinuti se o zdravlju svo-
jih građana i sredine u kojima živimo učiniti 
ugodnim za život govori i podatak da je Hrvatski 
sabor donio i Zakon o održivom gospodarenju 
otpadom. Stoga je i naša Općina u suradnji s 
komunalnim društvom Usluga d.o.o. iz Poreča 
pristupila izradi Plana gospodarenja otpadom 
na svome području za razdoblje od 2017. do 
2022. godine. 

Plan je izrađen u svrhu definiranja okvira 
za održivo gospodarenje otpadom, što obu-
hvaća skup aktivnosti i mjera usmjerenih na 
sprječavanje nastanka otpada, smanjivanje 
njegove količine, provedbu sakupljanja, 
prijevoza, uporabe i zbrinjavanja otpada i 
nadzor kako se one provode i mjerama koje 
se poduzimaju. Analizira se postojeće stanje, 
a temeljem toga definiraju mjere gospoda-
renja otpadom u svrhu postizanja unaprijed 
određenih ciljeva kojima je smisao smanjenje 
količina proizvedenog otpada koji se odlaže 
na odlagališta, njegovo razvrstavanje i po-
većanje izdvajanja onih kategorija koje se 
mogu materijalno i energetski iskoristiti u 
granicama tehničkih mogućnosti, a posebno 
ekoloških i ekonomskih dobrobiti.

Ciljevi koji se ovim planom žele realizi-
rati u šestogodišnjem razdoblju odnose se 
na sljedeće:

• Provoditi izobrazno-informativne 
aktivnosti 

• Povećati količine odvojeno 
sakupljenog otpadnog papira, 
metala, plastike, tekstila, 
biootpada i krupnog (glomaznog) 
komunalnog otpada 

• Osigurati jedno mobilno 
reciklažno dvorište - mobilnu 
jedinicu

• Sprječavati odbacivanje otpada 
u okoliš i uklanjati tako odbačeni 
otpad

Nakon šire rasprave u redovnoj proceduri 
tijekom javne rasprave dobivena su mišljenja 
i prijedlozi građana pa je Općinsko vijeće na 
sjednici u srpnju ove godine usvojilo Plan koji 
je izradila tvrtka H-projekt iz Zagreba. Usvojen 
je na temelju objedinjene nabave koju je pro-
vela tvrtka Usluga iz Poreča za Grad Poreč i 
sve općine s područja Poreštine, a time i za 
našu općinu. 

VIŽINADA BEZ AZBESTA

U travnju ove godine Općina je 
objavila natječaj „Vižinada bez 

azbesta“ kojim se subvencionira 
provedba postupka uklanjanja 
krovnih pokrova koji sadrže azbest 
s objekata na području Općine 
Vižinada.

Odlučeno je da se putem ovo-
ga natječaja na području općine 
nepovratno financiraju troškovi 
uklanjanja krovnih pokrova koji sa-
drže azbest s objekata u vlasništvu 
fizičkih osoba

Ukupan iznos osiguranih 
sredstava za subvencioniranje 
ovoga projekta je 50.000,00 kuna, 
a osiguran je Proračunom Općine 
Vižinada za 2017. godinu.

Na ovaj način nepovratnim 
novčanim sredstvima financirat 
će se uklanjanje krovnih pokrova 
u visini od 100 kuna po metru če-
tvornom, do najvećeg iznosa od 
10.000 kuna. Na natječaj se prijavilo 
nekoliko tražitelja, a rezultati kome 
će sredstva biti dodijeljena bit će 
poznata naknadno.

UREĐENA GROBLJA
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Sudionici skupa na našem središnjem trgu .

NOVI SADRŽAJI NA SREDIŠNJEM TRGU

DIJALOZI S BAŠTINOM
U organizaciji Katedre za istraživanje i za-

štitu kulturne baštine Odsjeka za povijest 
umjetnosti Filozofskog fakulteta u Rijeci, 
održan je znanstveno-stručni skup „Dijalozi 
s baštinom“.

Vižinada je odabrana kao jedna od tema 
ovogodišnjeg skupa zbog projekata koji se 
provode u okviru starogradske jezgre – re-
konstrukcija kuće Maraston i projekt uređenja 
trga, a čiji je cilj revitalizacija središta mjesta 
i očuvanje kulturne baštine.Planiranim za-
hvatima predviđaju se i privatne investicije i 
ponovno stvaranje urbanog centra Vižinade. 
Tako se kroz projekt centra za posjetitelje želi 
stvoriti dodatni turistički sadržaj, a projektom 
uređenja trga ugodna i funkcionalna površina, 
u kojoj bi bili naglašeni povijesni elementi 
i omogućena buduća gradnja nedostajućih 
zgrada koje su ovdje postojale. 

Na skupu su o povijesnim elementima 

govorili prof. Marijan Bradanović i Marino 
Baldini koji je skupu prezentirao i freske iz 
crkve Sv. Barnabe, dok je arhtitekt Marko 
Deković prezentirano tehničke detalje i glavne 
odrednice projekta novog trga i druge faze 
uređenja kuće Maraston. 

Općinski načelnik Marko Ferenac, do-
maćin ovog skupa, izrazio je zadovoljstvo što 
je konzervatorska struka iskazala interes za 
Vižinadu i njenu kulturnu baštinu, a obećao je 
da će se općina aktivno uključiti u provedbu 
projekata kojima se revitalizira kulturna ba-
ština i vraća život u samu jezgru. 

Naš je cilj da starogradsku jezgru učinimo 
prepoznatljivom te ju obogatimo turističkim i 
drugim sadržajima, pri čemu nastojimo što više 
koristiti europske i druge fondove, a nadam 
kako će i privatni investitori iskazati interes 
za otvaranje hotelsko-ugostiteljskih sadržaja 
koji trenutno nedostaju.

Radovi na uređenju druge faze.Načelnik sa suradnicima u obilasku radova na 
kući Maraston.

RAST ISTRE

CENTRU ZA POSJETITELJE POLA 
MILIJUNA KUNA

Pola milijuna kuna bespovratnih 
sredstava iz Fonda za razvoj turizma 

odobrilo je Ministarstvo turizma Općini 
Vižinada kao potporu izgradnje kulturno-
turističkog centra prepoznatljivog kao 
Centar za posjetitelje “Okusi prošlosti”. 
Riječ je drugoj fazi rekonstrukcije kuće 
Maraston, u kojoj će biti smješteni 
kulturni i turistički sadržaji.
• Bogato kulturno, povijesno i umjet-

ničko nasljeđe područja
• Slatki okusi Istre
• Priča o glasovitoj balerini Carlotti 

Grisi
• Dašak Hollywooda (Kelly's Heroes- 

Clint Eastwood u Vižinadi)
• Parenzana

Prizemlje je rezervirano za info-
punkt s prodajnim prostorom za suvenire 
i domaće proizvode, kao što su sve 
poznatija vižinadska vina, maslinova 
ulja, med, lavanda i drugi proizvodi naših 
OPG-ova. Na prvom katu nalazit će se 
prostor rezerviran za Slatku Istru čime 
se žele slatki okusi Istre prezentirati 
tokom cijele godine. Biti će tu i kuhinja 
u kojoj će se odvijati radionice pripreme 
tradicionalnih istarskih kolača, kao i 
multimedijalni dio putem kojeg će se 
doživjeti recepti i priče iz nonine kužine. 
Prostor će se povremeno moći koristiti i 
za prigodne degustacije, susrete i javna 
događanja. Bit će opremljen projekto-
rom i platnom na kojem će se prikazi-
vati film o Vižinadi kako bi posjetitelji 
bolje upoznali sredinu u koju su došli. 
Drugi kat će imati galeriju posvećenu 
Carlotti Grisi, balerini rođenoj 1819. u 
Vižinadi i koja je, slobodno možemo 
reći, obilježila razdoblje romantizma 
u baletnoj umjetnosti diljem Europe. 
I potkrovlje će se također urediti, a tu 
će biti smješteni prostori za društvena 
okupljanja, ali muzejski postav o Vižinadi, 
te povijesna i etnografska zbirka, arhiv 
i spremište za muzejske predmete. 
Posebno zanimljivo će biti u prostoru 
gdje će se prikazivati sekvence iz filma 
“Zlato za odvažne” čije su scene snimane 
na području Vižinade. 

Prošle je godine u zgradu uloženo 
900 tisuća kuna. Pola milijuna osigurano 
je, kako smo već rekli, iz Ministarstva 
regionalnog razvoja, dok je Regija 
Veneto pomogla sa 48.000 eura. Kuća 
Maraston kada bude u potpunosti za-
vršena zauzimat će centralno mjesto 
najreprezentativnijeg dijela budućeg 
vižinadskog trga, a posjetitelji će imati 
prigodu upoznati se sa svime što im se 
može ponuditi.

Učenici Poljoprivredne škole izvršili su radove rezidbe u nasadu. Tečaj za poljoprivrednike.

NASTAVLJA SE PROJEKT PREKOGRANIČNE SURADNJE 

OSTVARUJU SE CILJEVI 
PROJEKTA RAST ISTRE

Projekt Rast Istre u kojem jedno od naj-
značajnijih mjesta ima naša općina, 

ostvaruje se evo već treću godinu i do sada je 
ostvario sve ciljeve koje je u ovoj fazi i trebalo 
ostvariti i zbog kojih je pokrenut. Naime, u 
okviru prekogranične suradnje Republika 
Hrvatske i Slovenije, u Vižinadi je zasađen 
eksperimentalni nasad šipka (pomigranaja) 
s oko 650 sadnica, a namjera je bila očuvati 
stare autohtone voćne vrste od propadanja, 
a koje su nekada u Istri imale zapaženu za-
stupljenost, njihovu revitalizaciju i uvrstiti ih 
u bogatu turističku ponudu Istre. Financiran 
je iz fondova Europske unije za regionalni 
razvoj. Vižinadi osigurava trajnu ostavštinu, 
mjesto za promociju i edukaciju, prezentacije 
i edukativne skupove, obrazovne događaje koji 
trebaju rezultirati većom prepoznatljivošću i 
prihvaćanjem konačnih proizvoda potencijalnih 
proizvođača i potrošača. 

Za Vižinadu, koja se sve više okreće i 
turističkim aktivnostima, to znači da će svo-
jim gostima moći ponuditi namirnicu visoke 
kakvoće s oznakom zemljopisnog podrijetla 
što sve više cijene i traže zahtjevni gosti iz 
europskih zemalja, a lokalnom stanovništvu 
osigurava dodatni prihod.

U okviru provedbe ovoga značajnog pro-
jekta ovoga je proljeća u eksperimentalnom 
nasadu šipka (pomigranaja) izvršena akcija 

rezidbe ove biljke, a obavile su ju vrijedne učenice 
i učenici trećeg razreda Poljoprivredne škole 
Srednje škole Mate Balote Poreč u suradnji s 
Institutom za poljoprivredu i turizam Poreč. 

Učenici su se kroz praktičnu nastavu 
upoznali s projektom Rast Istre, što to znači 
prekogranična suradnja, kako se uključivati 
u slične projekte, kako se oni financiraju, a 
prije svega, ono što ih je najviše interesiralo, 
jer im je to struka, kako pravilno vršiti re-
zidbu šipka. Praktičnu nastavu vršili su pod 
mentorstvom profesorica Margite Žiković i 
Mirele Marković, te znanstvenog suradnika 
Marina Krapca. Čitav program boravka i rada 
učenika u Vižinadi organizirao je profesor 
Davor Ban. 

Upoznajući učenike s projektom Rast 
Istre, načelnik Marko Ferenac im se zahvalio 
na dobro izvršenom radu uz želje da ovakav 
vid suradnje postane tradicija. Cilj ovakvog 
eksperimentalnog nasada je da se isti koristi 
u znanstvene i edukacijske svrhe što ova 
suradnja to i dokazuje. Prošle je godine na 
natječaj prekogranične suradnje Interreg 
Slovenija-Hrvatska prijavljena druga faza 
projekta Rast Istre, a kojom bi se financiralo 
održavanje nasada, uredilo tematski park, 
postavila hotspot internet točka i osmislio 
način valorizacije nasada kroz različite 
radionice. 

RADIONICA O POTPORI RAZVOJA 
MALIH POLJOPRIVREDNIH 
GOSPODARSTAVA

Općina Vižinada i konzultantsko 
poduzeće Key consulting d.o.o. 

s kojima Općina ima dobru surad-
nju, tijekom veljače organizirali 
su informativnu radionicu u kojoj 
su zainteresirane upoznali s mo-
gućnostima dodjele bespovratnih 
sredstava kao potporu razvoju malih 
poljoprivrednih gospodarstava. 
Naime, raspisan je natječaj u kojem 
se bespovratna sredstva u iznosu 
od 15.000 eura dodjeljuju malim 
poljoprivrednim gospodarstvima, 
a u Općini su željeli da pomognu 
svojim sugrađanima da što lakše 
dođu do njih upućujući ih na koji 
način podnijeti prijave i osigurati 
im potrebnu dokumentaciju. 

Na radionici su zainteresirani 
bili upoznati i kako se prijaviti na 
natječaj za dobivanje sredstava za 
dobivanje potpora oko ulaganja u 
pokretanje nepoljoprivrednih dje-
latnosti i za razvoj tih djelatnosti u 
ruralnim područjima. 

Domaćin radionicama bila je 
Zajednica Talijana, a sudjelovanje 
besplatno.
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S otvorenja izložbe Parenzana.

Na fotografijama dolje od vrha

Nagrade za postignute rezultate u gađanju 
glinenih golubova.

Nastup gostiju iz Motovuna.

Tradicionalni grah prijao je svima.

PRVOSVIBANJSKA PROSLAVA 
U VIŽINADI
Proslava 1. svibnja Međunarodnog praznika 

rada, u Vižinadi je započela već posljednjeg 
dana travnja kada je delegacija sastavljena 
od predstavnika Općine položila vijence na 
spomenike u Vižinadi i Vranjem Selu te kod 
centralnih križeva na vižinadskom groblju na 
Božjem Polju i groblju Svetog Vitala u Ritošnu 
Brigu. Istoga je dana na Božjem Polju služena 
sveta misa i posvećeno novouređeno groblje.

Obilježavanje 1. svibnja započelo je 
tradicionalnom budnicom u izvedbi Limene 
glazbe Zajednice Talijana Vižinade, koja je u 
svim dijelovima općine izvela niz prigodnih 
skladbi primjerenih ovome blagdanu, razve-
selila i „razbudila“ mještane koji su ih srdačno 
dočekivali i pridruživali se slavlju plesom i 
nazdravicom. 

Članovi Lovačkog društva „Fazan“ na 
Vrbanovici su organizirali natjecanje u gađanju 
„glinenih golubova“ u kojem je pobjedu odnio 
Sandro Šimonović, a zatim je u novoobnovlje-
nom Domu kulture otvorena izložba likovnih 

radova Parenzana čiji je autor Giulio Ruzzier. 
Izložbu su organizirali Zajednica Talijana 
Vižinada i Općina Vižinada, a predstavljena 
su sva mjesta koja su se nalazila na ovoj 123 
kilometra dugoj pruzi koja je povezivala Trst i 
Poreč i na čijoj je trasi Vižinada predstavljala 
važnu postaju. Izložbu je otvorio mr. Marino 
Baldini, povjesničar umjetnosti, prvi istarski 
europarlamentarac.

Uz već tradicionalni grah koji su po svome 
već odavno iskušanom, izvanrednom, receptu 
pripremili djelatnici ugostiteljskog objekta 
„Užanca“, nazočne su zabavljali članovi Domskog 
Benda iz Motovuna, a slavlju su se pridružili 
i članovi Boćarskog kluba Vižinada koji su 
organizirali natjecanje svojih članova. Svoja 
natjecanja su organizirali i ljubitelji društvenih 
igara briškule i trešete te odbojkaši na travi. 

Prvomajsko slavlje mještanima Vižinade 
pružilo je mnogo lijepih trenutaka i mogućnosti 
uživanja u prirodnom okruženju koje su mnogi 
i iskoristili.  

Obilježavanje Dana oslobođenja Vižinade na preuređenom groblju Božje Polje.

Limena glazba ZT odradila je tradicionalnu budnicu.

PROJEKTI U KULTURI

POVETICE NA TRADICIONALAN 
I KREATIVAN NAČIN 

OTVORENA MALA SLOBODNA KNJIŽNICA 

Gradska knjižnica Poreč u suradnji s našom Općinom, u petak je 11. studeno-
ga prošle . godine uz nazočnost učenika naše osnovne škole, djece dječjeg vrtića, 
brojnih građana, predstavnika Općine i gostiju iz Poreča, kod spomenika u Vižinadi 
otvorila novu malu slobodnu knjižnicu. 

Druga je to mala slobodna knjižnica na području Istre, nakon one otvorene u 
Poreču i jedna od rijetkih na području Hrvatske. Slobodna knjižnica namijenjena 
je svima. Svi u nju mogu ostaviti svoju knjigu, a drugu posuditi, donijeti novu, bez 
evidencije, bez registracije, bez radnog vremena, 24 sata na dan, 365 dana u godini. 

Dizajnerski studio Sonda iz Vižinade, nositelj više svjetskih nagrada i priznanja 
za dizajn, dizajnirao je kućicu u koju su smještene knjige. 

Otvorenje Male slobodne knjižnice obavili su načelnik Općine Vižinada Marko 
Ferenac i ravnateljica Gradske knjižnice Poreč Irides Zović uz pomoć nazočnih 
vižinadskih osnovaca i polaznika dječjeg vrtića. Brigu o Maloj slobodnoj knjižnici 
preuzet će učitelji hrvatskoga jezika i učenici Područne osnovne škole.

Još jedanput naša je Općina pokazala da 
joj je stalo do afirmacije mladih stručnih 

kadrova koji se osposobljavaju za zanimanja 
potrebna našoj turističkoj Istri, ali i do očuvanja 
tradicije na kojoj počiva i naša sadašnjost i 
naša budućnost.

Upravo to je bio jedan od razloga što 
je Općina prihvatila domaćinstvo revijalnog 
natjecanja „Slatka zemljo, Istro mila“ u kojem 
su sudjelovale četiri srednje škole u čijim pro-
gramima je u osnovi osposobljavanje mladih 
za zanimanja u ugostiteljstvu, poglavito u 
slastičarskim vještinama.

Nositelj organizacije ovoga natjecanja 
bila je Turističko-ugostiteljska škola Antona 
Štifanića iz Poreča s voditeljem projekta 
prof. Davorom Banom i Općina Vižinada kao 
domaćin, uz sudionike Školu za turizam i 
ugostiteljstvo Lipa iz Pule, Strukovnu školu 
Eugena Kumičića iz Rovinja i Gospodarsku 
školu Buje.

Natjecalo se u pripremi slastice POVETICA 
s tradicionalnim i inovativnim i kreativnim 
receptom u kojem su do izražaja došli oblik 
i nadjev.

Općina Vižinada svim sudionicima do-
dijelila je prigodne plakete, a nagrađen je 
tim iz rovinjske srednje škole za Poveticu 
s inovativnim receptom,te tim Turističko-
ugostiteljske škole Antona Štifanića iz Poreča 

za tradicionalnu poveticu koju su izložili i na 
posljednjoj Slatkoj Istri.

Manifestaciju su uveličali i učenici 
Područne osnovne škole iz Vižinade s men-
toricom Anom Pahović, s nekoliko plesnih 
točaka uz tradicionalnu istarsku glazbu i ples.  

Svi su sudionici primili prigodne darove. Istarsku poveticu ocjenjivao je stručni žiri.

DOGAĐAJI
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U VIŽINADI XXIV. SUSRET ČAKAVSKIH PJESNIKA „VERŠI NA ŠTERNI“

U PJESMAMA ISKRENE I 
AUTENTIČNE SLIKE ŽIVOTA 
PJESNIKA
Poziv Gradske knjižnice iz Poreča pjesni-

cima čakavskog izričaja da sudjeluju na 
24. natječaju „Verši na šterni“, naišao je kao 
i uvijek na plodno tlo. I ove se godine javilo 
čak 84 autora s 234 pjesme, a osim istarskih, 
među prijavljenima bili su i pjesnici iz Rijeke, 
Čavala, Ike, Opatije, Malog Lošinja, Raba, 
Vrbnika, Zadra, Splita, Solina, Šolte, Supetra, 
Postire na Braču i Trogira. 

Ovogodišnja izbornica prof. dr. sc. Valnea 
Delbianco odabrala je 57 pjesama koje su na 
kraju uvrštene u zbirku. Kako je sama istaknula 
u predgovoru zbirci, u izboru se rukovodila 
načelom da u pjesmama prepozna iskrene 
i autentične slike iz života, njihove snove, 
sreću, tugu, nadu i vjeru. Zbirka je ujedno, 
navodi dr. sc. Valnea Delbianco i „škrinjica 
jezičnoga blaga te potvrda digniteta čakavskog 
idioma, koji valja smatrati, neovisno o broju 
njegovih današnjih govornika, prikladnim 
sredstvom najrazličitijega izražavanja…“ i 
dalje da je „svaki jezik dovoljno savršen ako 

mu ne nedostaju one riječi koje su nužne da 
bi se mogla objasniti svaka ideja onoga koji 
govori.“ Zapitala se možemo li poezijom spasiti 
svoj idiom, te naglasila da „njezina uloga nije 
u tome da propisuje i prikuplja riječi, već da 
spasi od zaborava cijeli jedan svijet i sačuva 
čakavsku dušu“.

Sve to potvrdili su sami pjesnici koji su 
na baroknoj Battisstelinoj šterni kazivali svoje 
verše i nazočnima prenijeli svoje emocije 
kojima su se rukovodili pišući svoju poeziju.

Pjesnici čiji su stihovi tiskani u zbirci su: 
Iris Aničić Bogi, Vanesa Aničić, Eđidija Baldini, 
Izidor Brečević, Rita Brgić Stokić, Stipe Bulić, 
Sonja Buljević, Avelina Damijanjević Kovačić, 
Sanja Depikolozvane, Drago Draguzet, Davor 
Dužman, Nevenka Erman, Davorka Flego, Željka 
Fonović, Ivan Gaćina, Nada Galant, Teodor Gobo, 
Dragan Gortan, Branka Grakalić, Mladenka 
Hudi, Zlata Jurcan Vukelić, Živka Kancijanić, 
Josip Klarić, Denis Kontošić, Marija Kovač, 
Denis Kožljan, Dheeba Kožljan, Ana Krnjus, 

Franjo Leotkai, Tonka Lovrić, Marija Maretić, 
Ida Marković, Ive Kora Marković, Malvina 
Mileta, Tomislav Milohanić Slavić, Ivan Mlačić, 
Daniel Mohorović, Drago Orlić, Josip Pariž, 
Ana Marija Pavlović, Bartol Pereša, Marija 
Peruško, Zlata Petešić, Katica Petreković, 
Vesna Petrić Terzić, Goran Prodan, Marija 
Ribarić, Luka Skorić, Marija Sošić, Remiđo 
Sošić, Dinko Sule, Vlasta Sušanj-Kapićeva, 
Miranda Škalamera Verbanac, Dalibor Škrinjar, 
Ante Tešija, Marija Trinajstić Božić i Đermano 
Vitasović. 

 Pjesnike su pozdravili ravnateljica Gradske 
knjižnice Poreč dr. sc. Irides Zović i organizator 
i načelnik općine Vižinada Marko Ferenac, 
domaćin manifestacije. 

Pokrovitelji i ovogodišnjih „Verši na 
šterni“ bili su Ministarstvo kulture Republike 
Hrvatske, Istarska županija, Upravni odjel za 
kulturu Istarske županije i Grad Poreč. 

Manifestaciju u Vižinadi obogatili su 
članovi Udruge slikara amatera iz Poreča s 
postavom izložbe „Naš kanat je lip“, djeca iz 
vižinadskoga dječjeg vrtića sa svojim likovnim 
uradcima, folklorna skupina OŠ Jože Šurana 
Višnjan PŠ Vižinada te Limena glazba Zajednice 
Talijana Vižinada i supružnici Davor i Vesna 
Terzić glazbenom pratnjom.

Nakon nastupa na šterni, pjesnici su 
nastavili druženje uz prigodan domjenak u 
agroturizmu Jadruhi. 

TURISTIČKA ZAJEDNICA VIŽINADA

ISTRIAN CAR MEETING U VIŽINADI

U Vižinadi je po prvi put orga-
nizirana smotra automobila 

čijim su vlasnicima njihovi limeni 
ljubimci i ljubav i potreba i način 
života, a i prigoda da na određeni 
način pokažu svoj društveni status. 
Zbog toga su svoje limene ljubimce 
na smotru dovezli s posebnom 
pažnjom pripremljene, uglancane, 
opremljene suvremenom, čak i 
sofisticiranom opremom, a pojedini 
i s atraktivnom pratnjom u svojstvu 
suvozačica... Smotru je u okviru 
Istrian Car Meetinga organizirao 
Bumba bar iz Vižinade, a pokrovitelj 
je bila Turistička zajednica Vižinade. 
Na trgu i parkiralištu ispred zgrade 
Općinskog vijeća i ugostiteljskog 
objekta Bumba bar, okupilo se ne-
koliko desetaka automobila raznih 
vrsta i marki, a pojedini vozači su tom 
prigodom pokazali zavidnu vještinu 
upravljanja njima.

NAŠA VINA I MASLINOVA ULJA NA ZLATIBORU U SRBIJI

Predstavnici naše općine ove su zime svoje proizvode, vina i maslinova ulja, predstavili 
na 17. Pršutijadi – smotri suhomesnatih proizvoda u selu Mačkat na Zlatiboru u Srbiji.

U ome malom zlatiborskom selu svoje proizvode predstavilo je 20 proizvođača 
iz Srbije, Hrvatske, Crne Gore i Slovenije. Hrvatsku je predstavljala pršutarna Matije 
Antolovića iz Tinjana koja je predstavila istarski pršut, a uz njih su naši vinari i proizvođači 
maslinova ulja izložili svoje proizvode. Na smotri suhomesnatih proizvoda, predstavnici 
općine Čajetina, kao domaćin, a posebno njihovo društvo za razvoj poljoprivrede zlati-
borski Eko agrar, pokazali su interes za suradnju sa sličnim proizvođačima iz susjednih 
zemalja pa tako i za proizvode iz Istre. 

NOVE INTERNET STRANICE TURISTIČKE ZAJEDNICE

BROJ GOSTIJU VIŽINADE 
IZ GODINE U GODINU SE 
POVEĆAVA
Sudeći po rezultatima koje Vižinada ostva-

ruje u sektoru pružanja turističkih usluga, 
možemo reći da su oni iz godine u godinu bolji, 
a takav trend se može očekivati i u budućem 
razdoblju. Dakle, smiješi nam se još jedna re-
kordna turistička sezona. U prvih osam mjeseci 
ove godine, u Vižinadi je boravilo ukupno 4.092 
gostiju koji su ostvarili 33.525 noćenja, od čega 
u noćenjima strani gosti čine čak 96,8% , a 
domaći gosti 3,2%. U usporedbi s rezultatima 
prošle godine, to je 9,3 % više dolazaka, odnosno 
12,4% više noćenja. Prosječno, gost u Vižinadi 
boravi 8,2 dana.

Da bi bolje istaknuli naše proizvođače, 
ugostitelje i pružatelje usluga smještaja i 
učinili ih dostupnijim turistima i posjetiteljima, 
Turistička zajednica je redizajnirala svoje web 
stranice na kojima se mogu pregledavati sve 

zanimljivosti našeg kraja, spomenici kulture, 
naše prirodne ljepote i gastro ponuda. 

Na stranicama se mogu vidjeti fotografije, 
kontakt podatci i sve ono što suvremenog gosta 
zanima u našem mjestu, a čime se promovira 
ukupna turistička ponuda Vižinade. Stranica će 
se dopunjavati po potrebi i otvorena je za sve 
koji žele svojim prijedlozima i sugestijama do-
prinositi njenom poboljšanju. Na e-mail adresu 
info@tz-vizinada mogu se dostaviti fotografije 
i kontakt podaci koji će zatim biti uređivani, 
prevedeni na druge jezike i kao takvi objavljivan.

Od sredine kolovoza i Vižinada je uklju-
čena u projekt „Gledaj Hrvatsku“ u kojem se 
putem Web kamera uživo prikazuje sve ljepote 
Hrvatske. Na stranici Kamere@Gledaj Hrvatsku 
na ovaj način se mogu uživo pratiti događanja 
i s našeg središnjeg trga. 
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LIMENA GLAZBA, KLAPE, BALET…

Sve veći broj turista koji posjećuju Vižinadu 
motivirao je našu Turističku zajednicu da 

osmisli program u kojem će gostima darovati 
sve ono što je u ovom trenutku zanimljivo i 
vrijedno. Ponudili su im „LJETO U VIŽINADI“ 
koje podrazumijeva niz kulturnih manifestacija. 
Uz već tradicionalne Slatku Istru i Parenzanu, 
ove je to godine bio koncert Limene glazbe koja 
već više od 20 godina, sada i s velikim brojem 
mladih članova, oduševljava posjetitelje gdje 
god se pojavili. Njihov nastup realiziran je pod 
nazivom DOMAĆA VEČER. 

Program su nastavili gostovanjem popu-
larnih klapa, a KLAPSKU VEČER sadržajno 
je obogatio nastup ženske klape iz Poreča 
Le Parentine, Klapa Motovun i naša mlada 
pjevačka zvijezda Cristina Lubiana.

Na kraju, novi program Ljeta u Vižinadi 
zaključile su mlade polaznice Međunarodne 
škole baleta iz Umaga, koje su izvele program 
pod nazivom HOMAGE A CARLOTTA GRISI s 
nizom baletnih i plesnih točaka. Nastupile 
su balerine iz Hrvatske, Srbije, Rumunjske, 
Slovenije i  Austrije pod mentorstvom voditelja 
Nicolae Vasc iz HNK Zagreb, Alice Nescea iz 
bečke državne škole i Emilia Tarova iz Stutgarta. 

Turistička zajednica i ovim je programom 
željela pokazati da Vižinada nije samo mjesto 
s najljepšim pogledom u Istri, u kojoj se može 
doživjeti idilična slika ovoga kraja, nego da je 
u njoj objedinjeno i još puno toga najboljeg i 
najljepšeg u Istri. 

Uz ovako osmišljen i raznovrstan program 
– glazbe, plesa, sporta i rekreacije, turisti i gosti 
Vižinade mogu uživati i u bogatoj gastronom-
skoj ponudi, kušati vina i maslinova ulja koja 
su prepoznatljiva i u svjetskim razmjerima. 

Balet na središnjem trgu.

Klape Motovun (gore) i Le Parentine (dolje).

LJETO U VIŽINADI

NASTAVLJENA SLATKA 
TRADICIJA NA ŠTERNI
Slatka Istra, manifestacija na kojoj u Vižinadi 

vrijedne domaćice iz svih krajeva hrvatske, 
slovenske i talijanske Istre široj publici pred-
stavljaju svoje izvedbe tradicionalnih istarskih 
slastica - fritula, kroštula, cukerančića, paština, 
pandešpanja, pince, breskvica, bucolaja i povetica, 
ove je godine održana već 21. put, a 109 domaćica 
s 236 izloženih uzoraka devet već spomenutih 
tradicionalnih vrsta slastica, prepustilo je ocje-
njivačkom sudu Tanji Božić, Riti Ritossi, Sandri 
Živolić, Kristijanu Beniću i Gordani Bottezar, 
koji su dan ranije ocijenili najbolje u svakoj 
kategoriji i kojima su pripale prigodne nagrade 
organizatora Općine Vižinada i njene Turističke 
zajednice. Nisu imali nimalo lagan zadatak jer je 
u jakoj konkurenciji izvrsnih istarskih domaćica, 
svaki izložak trebalo prosuditi po boji, izgledu, 
mirisu i okusu, a pobjednice nakon što su sve 
pristigle slastice bile izložene na Battistelinoj 
šterni, proglašene su na kraju večeri.

To su: za fritule JADRANKA PILAR iz Tinjana, 
kroštule NIVES IPŠA iz Livada, pincu ZDENKA 
JAKUŠ iz Žminja, poveticu LUČANA RITOŠA 
iz Ritošina Briga, pandešpanj ALIČE PIŠTAN 
iz Poreča, bucolaj ROSA JUGOVAC iz Krasice, 
breskvice GRETA VIŽINTIN iz Oprtlja, paštine 
LAURA KEŠAC iz Vižinade i za cukerančiće 
JOLANDA HRASTIĆ iz Vele Trabe.

I posjetitelji su imali prigodu kušati ove i 
sve izložene slastice, jer su se one prodavale 
po promotivnim cijenama, a ostvareni prihod 
je namijenjen u humanitarne svrhe – za kupnju 
školskih udžbenika učenika područne osnovne 
škole te za socijalno potrebite obitelji s područja 
Općine Vižinada. Vrijedno je spomenuti da je 
Lions klub Poreč otkupio dio slastica i donirao 
ih Domu za starije iz Motovuna. Posebni gosti 
vižinadske Slatke Istre bili su predstavnici 

Sladke Istre iz Kopra i Turističko-ugostiteljska 
škola Antona Štifanića iz Poreča s izloškom 
svoje verzije povetice koju je izradila učenica 
Barbara Pol, a u sklopu zajedničkog projekta 
“Slatka zemljo, Istro mila” kojeg vodi profesor 
Davor Ban, dok je s otoka Brača pristigla i 
njihova verzija kroštula koju je pripremila Dina 
Radić, a pripalo joj je priznanje kao najudaljenijoj 
sudionici manifestacije. 

Naravno, nezaobilazan dio ove slatke priče 
bila je i degustacija vina višestruko nagrađivanih 
vinara i proizvođača maslinovih ulja s područja 
Vižinade, a osim kolača bila je tu raznolika i 
bogata gastro ponuda te šaroliki štandovi na 
kojima su se nudili domaći proizvodi, igračke, 
ručno rađeni predmeti vižinadskih rukotvori-
teljica Ester Diklić i Mercedes Baldaš. 

Posjetitelje je oduševio vrlo zanimljiv 
cooking show koji su izveli pobjednici ovogo-
dišnjeg kulinarskog televizijskog natjecanja 
“321 kuhaj!” Kristijan Benić i Martin Špaček. 
Oni su za posjetitelje pripremali mirisne fritule 
koje su se mogle besplatno degustirati uz vina 
vižinadskih vinara. 

U glazbenom i zabavnom programu su-
djelovale su mažoretkinje iz Višnjana, Puhački 
orkestar Glazbenog društva “Spinčići” iz Kastva 
i Limena glazba Zajednice Talijana Vižinada te 
sa svojim nastupima Maja Šuput i Ribalta Band. 

Slijedećeg dana, 15. kolovoza, proslava 
blagdana Svete Marije Vele nastavljena je u 11 
sati svečanim misnim slavljem u Crkvi Svete 
Marije na Božjem Polju, mjestu susreta tisuća 
hodočasnika iz svih krajeva Istre i dalje i prosla-
vom uznesenja Blažene djevice Marije na nebo. 
Zabavna večer nastavljena je nastupom mladih 
pjevača Istre iz Udruge Mali veliki mikrofon te 
grupe Vigor i Farabuti Band.

Limena glazba oduševila nastupom ispred crkve.
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VRTIĆKA PARENZANA

U moru biciklista i ljubitelja pješačenja prekrasnim istarskim krajolicima, posebno 
su se isticali najmlađi, djeca iz Dječjeg vrtića u Vižinadi koja su odvozila svoju 

„Vrtićku Parenzanu“. Njih dvadesetak u punoj biciklističkoj opremi, nisu krili važnost 
i zadovoljstvo što su se našli u centru zbivanja 21. Parenzane jer je upravo njima 
pripala čast da prvi krenu sa starta i praćeni tetama iz vrtića, mamama, tatama, 
nonama i nonićima bicikliraju svoju trasu. Pojedincima je pripala i radost da povodom 
ovoga događaja daju i svoj prvi televizijski intervju. Puni dojmova komentirali su kako 
su doživjeli svoju utrku, kako je ovaj bio najbrži, a onaj najsporiji, kako su se dvojica 
sudarila zauzimajući što povoljniji položaj u utrci, kako je jednom tata pomogao da 
pretekne kolegu na triciklu….

Nije bilo pobjednika, jer i u ovoj utrci, kao i onoj „glavnoj“, pobjednici nisu pro-
glašavani. Svi su najbolji.

21. PARENZANA 
IZMIJENJENOM TRASOM
U Vižinadi je početak jeseni vezan za mani-

festaciju Parenzana, najmasovniji i najor-
ganiziraniji biciklistički maraton u Hrvatskoj. 
Posljednji je održan u nedjelju, 25. rujna 
prošle godine i to već 21. put. Sudjelovali su 
ljubitelji biciklističkog sporta ili bicikla kao 
rekreativnog sredstva iz cijelog svijeta i svih 
dobnih skupina, od onih najmlađih vrtićkog 
uzrasta do najstarijih, veterana. Trasa je dio 
nekadašnje uskotračne pruge koja je Poreč 
preko Kopra povezivala s Trstom kroz najljepše 
predjele istarskog poluotoka. Zbog radova na 
cesti Vižinada - Ponte Porton, vožena je nešto 
izmijenjenom rutom, pa se vozilo 39 kilometara 
od Vižinade preko Štuti – Tićana – Višnjana – 
Bačve – Žikovića – Kosinožića – Nove Vasi – 
jame Baredine – Gedići – Perci – Tara – Labinci 
– Kaštelira – do cilja u Vižinadi. Bila je i nešto 
manje zahtjevna pa su gotovo svi biciklisti koji 
su krenuli sa starta stigli i do cilja. Tijekom 
vožnje pridružio im se veliki broj neprijavljenih 
na startu pa je prema podatcima organizatora, 
u utrci sudjelovalo 709 biciklista rekreativaca, 

i još 250 sudionika Međunarodne biciklističke 
utrke MTB Parenzana Cube koji su vozili staze 
u dužini 73 i 55 kilometara.

Uz biciklistički rekreativni maraton, sva-
ke godine održava se i pješačka tura u kojoj 
sudjeluju pješaci-planinari na stazi dugačkoj 
desetak kilometara, ovoga puta pod nazivom 
„Od pomigranja do Falonige…", a propješačilo 
ju je 260 pješaka.

U Turističkoj zajednici Vižinade koja je 
i organizator svih događanja, ističu kako je 
prošle godine u njima sudjelovalo više od 
1370 sudionika, što je apsolutni rekord svih 
dosadašnjih.

Nije bilo rangiranih pobjednika, nego su 
svi proglašeni pobjednicima. Ipak nagrade i 
pehari organizatora pripale su: najmlađem 
sudioniku Leonu Markoviću, rođenom 2015. 
godine koji je na biciklu sa svojim ocem prošao 
cijelu stazu, najstarijim sudionicima Silvanu 
Barbiću i Ivanu Blažini, rođenim 1939. godine, 
Flaviju Ferencu, natjecatelju koji je stigao 
iz najudaljenijeg kraja, Ohia u SAD-u, Ivanu 
Dorčiću, vozaču s najmanje sreće u vožnji, 
Udruzi Saveza slijepih Istarske županije, 
Udruzi umirovljenika Galija iz Poreča, Osnovnoj 
školi Jože Šurana Višnjan - PŠ Vižinada, kao 
najmasovnijim sudionicima i Žarku Jovanoviću, 
koji je sa svojim kućnim ljubimcem malenim 
psom provezao svih 39 kilometara. 

Učenici PŠ Vižinada priredili su izložbu 
svojih literarnih i likovnih radova. Za literarni 
rad nagrađen je Antonio Beaković, a za likovni 
Dalibor Grižon.

Vižinadska Parenzana svojevrsna je 
turistička atrakcija koja na određen način 
obilježava početak zlatne jeseni u Istri, pro-
movira biciklistički sport i bicikl kao rekrea-
tivno sredstvo, te pješačenje kao rekreativnu 
aktivnost, a Istru kao BISER Lijepe naše... 
i ne zaboravimo, moto Parenzane je PUT 
ZDRAVLJA I PRIJATELJSTVA što je potvrđeno 
evo, već 21. put. 

Novoprimljeni članovi Limene glazbe.

Koncert Ivana Bottezara.

BOŽIĆNI KONCERT ZT 
VIŽINADA

DJED MRAZ OBRADOVAO 
MALIŠANE

Vrijeme božićnih i novogodišnjih 
blagdana s nestrpljenjem očekuju 

svi ljudi dobre volje, ali ipak im se 
najviše raduju djeca. Obilježavanje 
je započelo još 16. prosinca kada je 
u Domu kulture priređena priredba 
povodom dolaska Djeda Mraza s 
darovima za djecu. I doista Djed 
Mraz je stigao, darovao svu djecu i 
učenike mlađeg školskog uzrasta, 
a ona su mu se odužila prigodnim 
programom u kojem su dominirale 
pjesmice, recitacije, skečevi, ples, 
igrokazi...

NAJLJEPŠE BOŽIĆNE PJESME NA 
TRI JEZIKA

Adventsko vrijeme obilježio je i naš 
afirmirani pjevač Ivan Bottezar, 

koji je u Bujama promovirao svoj novi 
nosač zvuka, CD sa 12 najljepših 
božićnih pjesama na talijanskom, 
engleskom i hrvatskom jeziku. Kako 
bi i vižinadskoj publici prezentirao svoj 
novi CD, održan je prigodni koncert 
božićnih pjesama u Domu kulture, 
a u organizaciji naše Turističke 
zajednice.

Ivan Bottezar naš je pjevač koji 
je karijeru započeo u Minicantantima 
Zajednice Talijana Vižinada, sudjelovao 
je na više glazbenih festivala među 
kojima i Melodije Istre i Kvarnera 
na kojem je prije nekoliko godina 
osvojio drugo mjesto. Surađivao je 
s nizom poznatih imena s glazbene 
scene Hrvatske, a iza sebe ima i 
devet autorskih pjesama. 

Na drugi dan Božića, Zajednica Talijana 
Vižinada organizirala je već 22. po redu 

tradicionalni Božićno-novogodišnji koncert 
uz sudjelovanje nezaobilaznih minicantanata, 
njihovih solista Lucije Geržinić, Demi Bravar, 
Ane Vedriš, već afirmiranih Sabrine Ritoša, 
Cristine Lubiana i Ivana Bottezara, vokalne 
skupine Armonia, a kao kruna svega bio je 
nastup Limene glazbe Vižinada koja se pred-
stavila u do sada neviđenom izdanju i pokazala 
kako se upornim radom i predanošću glazbi 
mogu postići vrhunski rezultati. Maestro Alen 

Bernobić predstavio je repertoar kakvog se 
ne bi postidjeli ni daleko bolji i afirmiraniji 
puhački orkestri.  

Koncertu su osim mnogobrojne domaće 
publike nazočili načelnik općine Vižinada 
Marko Ferenac, Giuseppina Rajko, dožupanica 
Istarske županije, predstavnica Talijanske 
unije Rosanna Berne, zamjenik načelnika 
općine Vižinada Oliver Arman te predstavnici 
društvenog i političkog života općine i Istarske 
županije. 

Program je bio doista bogat i raznovrstan. 
Najmlađi pjevači su izveli nekoliko pjesama na 
hrvatskom, talijanskom i engleskom jeziku, a  
zbor ZT Vižinada „Armonia“ nastupio je pod 
ravnanjem novog dirigenta Davidea Circote s 
nekoliko sakralnih i duhovnih skladbi. 

Na koncertu su diplome za uspješno 
završen tečaj solfeggia, koji je preduvjet za 
uključenje u punopravno članstvo Limene 
glazbe ZT Vižinada uručene Luciji Geržinić, 
Leonu Geržiniću, Samuelu Dobriloviću, Daliboru 
Grižonu, Nikolini Savić, Diegu Ferencu, Antoniu 
Noviću, Luki Simonoviću i Nicolasu Hržici. 

A da orkestri poput Limene glazbe iz 
Vižinade na repertoaru ne moraju imati samo 
koračnice i marševe pokazao je ovaj nastup. 
Moderni aranžmani suvremenih svjetskih 
hitova i orkestara prezentirani su u njihovoj 
izvedbi. Tako smo čuli The Doors concert, 
Sretan Božić svakome, Knights of cydonia, 
Midnight serenada, California Girls, Kiling 
in the name, Coming ap i druge. Doživljaj za 
pamćenje. 

ADVENT U VIŽINADI
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UN PERCORSO 
TUTTO IN 
SALITA!

LA BANDA D’OTTONI 

Dalla sua fondazione è nata l'idea di ricostituire il complesso bandistico, di cui si 
trovano tracce già nel 1906. La bacchetta è oggi affidata al maestro Alen Bemobić. 

La Comunità ha contribuito molto alla sua formazione, in quanto Bernobić il suo primo 
strumento, la tromba, lo ha preso in mano presso il complesso del sodalizio all'età 
di 7 anni. Oggi, dopo aver terminato il conservatorio di Zagabria, è alla guida di una 
quarantina di attivisti.

Mentre una ventina di allievi costituiscono il futuro della banda, partecipando ai 
corsi che comprendono lezioni di Teoria, Solfeggio, Strumento e Musica d'Assieme. Gli 
strumenti sono quelli a fiato e a percussione, presenti nell'organico tradizionale del 
complesso bandistico.

Durante l'anno gli allievi hanno l'opportunità di esibirsi in piccoli concerti or-
ganizzati al fine di vivere le prime esperienze dell'esibizione davanti al pubblico. La 
frequenza è settimanale e prevede lo studio di un repertorio bandistico adeguato alle 
capacità di ogni musicante in formazione. L'ambiente eterogeneo per sesso, età, cultura 
e professione della banda vuole essere un esempio di convivenza costruttiva basato 
sul principale elemento comune, che è la passione per la musica e la sua diffusione al 
servizio dell'intera comunità. Oltre ai rami giovani l'orchestra ha fatto progressi visibili 
nel repertorio che è molto vasto e speiale: dal barocco, al rok, dal jazz al punk, dalle 
marce ai festeggiamenti che copre ogni verticale. Oltre a essere sempre presente alle 
manifestazioni culturali del territorio, la banda ha riscosso grande successo su tutta 
la Penisola. Lo spirito allegro e festoso, che si unisce ai momenti di serietà, risulta 
essere uno dei suoi punti di forza.

MINICANTANTI 

Un altro "gruppo storico" del so-
dalizio è quello dei minicantanti. 

Da Gennaio, sotto la guida della 
maestra Diana Bernobić Sirotić, 
il gruppo conta una quindicina di 
membri dai quattro anni in su. Essi 
hanno partecipato agli spettacolini 
organizzati in Comunita’, e precisa-
mente per Natale, per la festa della 
donna e per la fine delle attivita’ 
nel mese di luglio. Come è già ben 
noto, la Comunità degli Italiani di 
Visinada ha dato diversi talenti in 
ambito musicale, accompagnan-
do il loro percorso dai primi anni 
d'età fino all'adolescenza, per poi 
lasciarli volare via per realizzare il 
sogno che portano nel cuore e che 
per qualcuno diventerà certamente 
realtà. Quindi numerosi sono i gio-
vani solisti che oggi si distinguono 
su palcoscenici locali ed europei 
avendo vinto svariati premi e di cui 
ricorderemo Ivan Bottezar, Cristina 
Lubiana, Sabrina Ritoša.

BALLO CREATIVO

Tra i gruppi più giovani c'è quello 
di ballo creativo "Bambole", gui-

dato dalla maestra Tanita Perčić. Un 
nuovo gruppo che in realtà è diviso 
in due, le piu’ piccole dai 4 a 5 anni 
ne fanno parte 10 bambine, e le piu’ 
grandicelle dai 6 a 10 anni ne fanno 
parte 14 bambine, che propongono 
simpaticissime coreografie molto 
ben coordinate, rispecchiando in 
pieno il nome che portano. hanno 
partecipato agli spettacolini organiz-
zati in Comunita’, per la festa della 
donna e per la fine delle attivita’ nel 
mese di luglio.

CORO MISTO „ARMONIA„

Da due anni il sodalizio vanta anche la 
fondazione del coro misto 'Armonia", 

che composto da sedici membri amanti del 
canto, della vita e del buon umore.Oltre 
che a tutte le manifestazioni nella propria 
sede, e del Comune ,ha realizzato varie 
uscite. Propone un repertorio che spazia 
dalla musica popolare a brani di musica 
leggera ed operistica. Diretto dal giovane 
e volenteroso maestro Davide Circota, che 
ha finito l'Accademia musicale di Zagabria, 
sezione periferica di Fiume.

CORSI CREATIVI 

Oltre alla musica, le attiviste visi-
nadesi amano i lavori manuali, le 

decorazioni e la buona compagnia, 
quindi una volta alla settimana si 
trovano presso il sodalizio dove sotto 
la guida e gli insegnamenti di Ester 
Diklić frequentano il corso di fimo e 
decoupage. Le quattordici attiviste 
creano e decorano con svariati ma-
teriali cornici, piatti, bottiglie/lattine, 
vasi in terracotta, taglieri, orecchini, 
collane, braccialetti, soprammobilie 
altro ancora. La loro mostra è stata 
allestita e inaugurata in occasione 
del 8 marzo Giornata internazionale 
della donna. 

Oggi Visinada è conosciuta grazie alle sue 
bellezze naturali, ai pregiati prodotti au-

toctoni e al patrimonio storico e culturale, del 
quale la locale Comunità degli Italiani è parte 
inscindibile. Fino al 1992, i connazionali visi-
nadesi erano membri del sodalizio parentino. 
Oggi è una Comunità tra le più attive, con 240 
soci effettivi e numerosi simpatizzanti che 
frequentano abitualmente la sede. Grande è 
il suo operato che punta alle generazioni più 
giovani, tramandando loro il grande bagaglio 
culturale per mantenere vive e salvaguardare 
le tradizioni locali, i valori, identità, lingua e 
cultura. Quindi un sodalizio importante.

Quindi nozze d'argento quest’anno per 
la Comunità che presieduta da Neda Šainčić 
Pilato, oggi vanta un percorso esclusivamente 

in salita, e lo dimostrano le numerose atti-
vità per tutte le età che il sodalizio propone 
a soci e amici.

Quindi i numerosi giovani che frequentano 
la sede partecipando alle numerose attività 
si possono definire i pilastri del futuro della 
Comunità. Il sodalizio, la cui sede ristrut-
turata è stata inaugurata nel dicembre del 
2014, durante l'anno propone diversi eventi 
artistici e culturali, tutti seguiti da un gran 
numero di attivisti, tanto che gli spettacoli di 
maggiore richiamo vengono presentati nella 
locale Casa di cultura (anche in virtù dell'ot-
tima collaborazione con l'amministrazione 
locale) adatta ad accogliere circa trecento 
persone, per le quali la sala del sodalizio è 
decisamente stretta.

La presidenza della CI di Visinada ringrazia 
l'Unione Italiana, lo Stato Italiano, l'Univer-
sità popolare di Trieste, il nostro Comune e 
tutti i loro rappresentanti, per il contributo 
finanziario e l'interesse che dimostrano per 
tutte le attività e tutto ciò che è necessario per 
poter continuare a mantenere vive le nostre 
tradizioni e le nostre radici. 
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TJEDAN IZVANNASTAVNIH AKTIVNOSTI 2017. 
U OSNOVNOJ ŠKOLI 

RUKE - 
ZNANJE JE 
PUTOVANJE
Već treću godinu za redom, u Osnovnoj školi 

Jože Šurana Višnjan i njenim područnim 
školama Kašteliru i Vižinadi održava se tijekom 
veljače Tjedan izvannastavnih aktivnosti.  Tom 
prigodom učenici i njihovi roditelji predvođeni 
učiteljicama i učiteljima škole kao mentorima, 
organiziraju niz besplatnih radionica u kojima 
kroz neobvezne aktivnosti, djeci poticajne i zaba-
vne, i kroz neposredno iskustvo s naglaskom na 
stvaranje rukama, uče se modeliranju, pisanju, 
slikanju, pjevanju i sviranju, eksperimentiranju 
materijalima, čime djeci pomažu u formiranju 
osobnosti i samopouzdanja u životu. 

Ovogodišnje radionice održane su pod 
motom RUKE – ZNANJE JE PUTOVANJE uz 
motivacijske poruke u kojima su sažeti  ciljevi 
svake od njih - „… uvijek RUKE. Ljudske RUKE 
i ljudsko ZNANJE – taj vječni hod kroz vrijeme. 
Inspiracija i poticaj. Obećanje i zagrljaj. Uvijek 
RUKE“.

Radionice su bile solidno popunjene. 
Marljivo su se pratili savjeti voditeljica i voditelja 
radionica, a po završetku zadovoljni su izložili u 
školskim prostorima i ponijeli kućama uratke 
koje su tijekom sudjelovanja u njima ostvarili, 
obogaćeni novim saznanjima i iskustvima. 

U našoj su školi učiteljice, Marina Pacenti 
u KERAMIČARSKOJ RADIONICI s učenicima 
izrađivala prigodan nakit, Barbara Gavranić 
UNIKATNIE VREĆICE ZA  LAVANDU, a Jasenka 
Korlević i Sanja Zović Kukurin samo za roditelje 
vodile radionicu KAKO KONTROLIRATI EMOCIJE. 

Predrag Brkić, ravnatelj Škole, na kraju ove 
hvalevrijedne aktivnosti, pohvalio je angažiran-
ost svih sudionika i svih radionica, od njihovih 
voditelja do roditelja koji su i sami sugerirali 
što uvrstiti u program i kako pojedine od njih 
osmisliti pa do učenika koji su se u velikom 
broju odazvali i sudjelovali u njima. 

OSNOVNA ŠKOLA JOŽE ŠURANA VIŠNJAN

MALA ŠKOLA
ZA VELIKE USPJEHE

Na kraju još jedne školske godine, u Osnovnoj 
školi Jože Šurana Višnjan, imaju mnogo 

razloga za zadovoljstvo. Svi zadatci postavljeni 
Školskim kurikulom za 2016./2017. godinu 
i Godišnjim planom i programom rada, u 
potpunosti su ostvareni,  čak i mnogo više 
od toga. 

Među prvima u Hrvatskoj škola je stekla 
status e-škole, CARnetov projekt koji podrazu-
mijeva uključivanje u sustav razvoja digitalno 
zrelih škola, A ravnatelj Predrag Brkić ističe da 
mu je cilj stvoriti uvjete koji će školu svrstati u 
red škola dolazećeg, digitalnog doba u čemu 
je već sada dobrim dijelom i uspio. U tome 
ima potporu svih svojih suradnika, posebno 
učitelja informatike Enisa Ramadana, jedinica 
lokalne samouprave poput Općine Vižinada 
te niza vanjskih suradnika s kojima je školi 
osigurao oko 750 tisuća kuna u suvremenoj 
opremi i nastavnim sredstvima. I uvjeti rada 
su podignuti na visoku razinu  pa se sada u 
školi boravi s radošću i užitkom.

Implementacija zavičajne nastave u sve 
predmete redovnog rada dobro je prihvaćena 
i prezentirana na smotri ŠKOLE U SRCU 
ZAVIČAJA u Vrsaru na kojoj je sudjelovalo 
čak 30 osnovnih škola Istre. 

Učenici iz Vižinade polučili su zaista im-
presivne rezultate na županijskim i državnim 
natjecanjima iz znanja i sportskih vještina, 
zajedno sa svojim roditeljima i učiteljima 
škole organizirali su niz radionica poput večeri 
matematike, večeri izvannastavnih aktivnosti 
„Ruke“, sudjelovali u istarskom kvizu Krasna 
zemljo, obogatili svojim nastupima književne 
susrete Badavca, Verši na šterni, Slatka 
zemljo, Istro mila, bili najbrojniji sudionici 
21. Parenzane, vrijedni su članovi Limene 
glazbe Zajednice Talijana i dječjeg zbora ZT 
Minicantanti….

Široj publici predstavili  su iznimno 
uspio glazbeno scenski kolaž pod nazivom 
ŠEZDESETE SU BILE GODINE…, u kojem su 
učitelji Tina Pajdaš, Loredana Koraca, Kristina 
Blažević, Enis Ramadan i Valter Baldaš na 
veoma sugestivan način s učenicima dočarali 
vrijeme šezdesetih godina prošloga stoljeća. 
Na pomalo humoran način predstavili su 
poznate povijesne osobe, izveli niz skladbi 
Beatlesa, domaćih glazbenih zvijezda toga 
doba, te kako su to izgledala naša putovanja 
u šoping u Trst.   

Po svemu, škola za 21. stoljeće… 

U projektima s kojima Osnovna škola Jože Šurana Višnjan istupa u javnosti i u 
kojima prezentira svoja dostignuća na odgojnom, obrazovnom, kulturnom, 

sportskom, tehnološkom i inom planu, sudjeluje baš svih 370 učenika i 70 nje-
nih djelatnika među kojima zapaženo mjesto zauzima i naša Područna škola

Za pomoć, tata je tu (da se nađe).

Matematičke zadatke rješavali i učenici i roditelji.

VEČER MATEMATIKE 

84 UČENIKA I NJIHOVIH 
RODITELJA RJEŠAVALO 
MATEMATIČKE ZADATKE
Ideja Hrvatskog matematičkog društva da 

matematiku približi što širem krugu sudio-
nika naišla je na opće odobravanje, a sve veći 
broj osnovnih i srednjih škola uključenih  u 
taj projekt, pokazuju da matematika može biti 
zanimljiva i zabavna, jer se kroz njega  ma-
tematički zadatci rješavaju, upravo na takav, 
zanimljiv i zabavan način. U mnogobrojnim 
školama širom Hrvatske stoga je početak 
prosinca rezerviran za VEČER MATEMATIKE.

U našoj školi, u ovome projektu sudje-
lovala su 84 učenika sa svojim roditeljima. 
Rješavali su se zadatci koji su za sudionike 
osmišljeni u Hrvatskom matematičkom 
društvu, a kategorizirani su prema uzrastu 
i obrazovnim skupinama slijedeći nastavne 
planove i programe nastave matematike u 
osnovnim školama.

Učitelji  matematike u predmetnoj nastavi, 
svojim su učenicima i njihovim roditeljima, 
koji su ravnopravno sa svojom djecom 
rješavali zadatke, pomagali u tumačenju 
na koji način pristupiti rješavanju zadataka 
i na pravilan način doći do točnih rješenja, 
a u odjelima razredne nastave, roditelji su 
se trudili da svojim malim natjecateljima 
pomognu doći do točnih rješenja, tražeći od 

njih da samostalno razmišljaju, upućujući ih 
da u određenim situacijama zatraže pomoć 
svojih razrednih kolega ili pak da svome kolegi 
pomognu. U svemu tome pomagale su im i 
razredne učiteljice koje su  doprinosile općoj 
atmosferi i ugodnom druženju.

Učenik 8. razreda PŠ Vižinada 
Erik Geržinić i njegova men-

torica, prof. Maja Šimonović 
Cvitko, sudjelovali su na XXIII. 
DRŽAVNOM NATJECANJU U ZNANJU 
FRANCUSKOG, ŠPANJOLSKOG I 
TALIJANSKOG JEZIKA ZA UČENIKE 
OSNOVNIH I SREDNJIH ŠKOLA U 
REPUBLICI HRVATSKOJ koje se 
održalo u Splitu od 09. do 11. 04. 
2017. godine.

Učenik Erik Geržinić natjecao 
se u kategoriji osnovna škola – C 
lista u poznavanju TALIJANSKOGA 
JEZIKA te je zauzeo 3. mjesto. 
Osim toga, dobitnik je i nagrade 
za NAJBOLJU PREZENTACIJU. 
Čestitamo!

Čitavo je natjecanje doprinijelo toplini 
predblagdanskog ugođaja zajedništva, pri-
jateljstva i pozitivnog suparništva, a zado-
voljstvo nakon druženja s matematikom bilo 
je višestruko. 

AKTIVNOSTI ŠKOLE

Keramičarska radionica.

AKTIVNOSTI ŠKOLE

Učenici 1. razreda s učiteljicom Barbarom 
Gavranić
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DELEGACIJA OPĆINE VIŽINADA U VINKOVCIMA

SMIJEŠI SE NASLOV – 
OPĆINA PRIJATELJ DJECE

Vinkovci su u četvrtak  7. rujna 2017. bili 
domaćini  konferencije o ulozi lokalnih 

zajednica u ostvarivanju prava djeteta. Okupilo 
se  80-ak vodećih domaćih znanstvenika i 
stručnjaka s  područja skrbi o djeci, pred-
stavnika lokalnih i regionalnih samouprava 
iz cijele Hrvatske,  organizacija i ustanova 
koje skrbe o ostvarivanju dječjih prava na 
lokalnim razinama.

Konferencija je organizirana u sklopu 
projekta „Jačanje kapaciteta lokalnih zajednica 
za ostvarivanje prava djeteta“ kojeg vode Savez 
društava Naša djeca Hrvatske i UNICEF-ov 
ured za Hrvatsku. Raspravljano je o bitnim 

NAČELNIK KOD VRTIĆAKA

Povodom obilježavanja Dječjeg 
tjedna, načelnik općine Marko 

Ferenac posjetio je djecu iz područ-
nog dječjeg vrtića, upoznao se s 
njihovima aktivnostima i programom 
obilježavanja ovog tjedna. Pritom 
ih je darivao novim slikovnicama, a 
djeca su za uzvrat pjevali naučene 
pjesme i recitirali stihove o jeseni. 

Vižinadski dječji vrtić u vrijeme 
posjete načelnika pohađalo je 28 
djece, a od 01.01.2017. godine za-
pošljavanjem dodatne odgojiteljice 
omogućen je upis djece koja su na 
listi čekanja i one djece koja će do 
tada ispuniti uvjete upisa. 

DESET VRTIĆKIH MATURANATA OPROSTILO SE OD VRTIĆA 

Dječji vrtić Vižinada u Domu je kulture održao svoju završnu priredbu povodom za-
vršetka pedagoške godine i oproštaja od „vrtićkih maturanata“ koji će se na jesen 

upisati u prvi razred osnovne škole.
Ove je godine ukupno 10 najstarijih polaznika vrtića koji su zajedno sa svojim 

mlađim kolegama pokazali što su tijekom godine naučili. Predstavili su se kroz likovne 
radove, recitirali su i pjevali. Vrijedne odgojiteljice pripremile su zanimljivu prezentaciju 
projekata koje vrtić provodi, a odnose se na Parenzanu i interpretaciju povijesne baštine, 
kao što je priča o životu Carlotte Grisi. 

I općinski načelnik Marko Ferenac sudjelovao je u ovome slavlju, pozdravio male 
maturante i svakom od njih poklonio po jednu slikovnicu te im čestitao na uspješno za-
vršenom programu predškolskog odgoja i zaželio im sretan početak osnovnoškolskog 
obrazovanja. Nisu nedostajale niti riječi pohvale za odgojiteljice na njihovom iznimnom 
trudu i radu s djecom, a na zalaganju je slijedila i zahvala prisutnim roditeljima. 

NA KRAJU JOŠ JEDNE NASTAVNE GODINE

NAČELNIK PRIMIO 
NAJUSPJEŠNIJE UČENIKE
Na kraju nastavne 2016./17. godine, načelnik 

Općine Marko Ferenac upriličio je tradi-
cionalni svečani prijem za odlične učenike PŠ 
Vižinada. Učenicima je čestitao na ostvarenim 
rezultatima i zahvalio im što svojim radom i 
trudom doprinose razvoju cjelokupne zajednice, 
a osmašima je zaželio puno uspjeha u daljnjem 
školovanju. Također, zahvalio je učiteljicama i 
učiteljima koji im prenose svoja znanja i iskustva 
i time doprinose da učenici postanu i bolji ljudi.

Za postignut odličan uspjeh nagrađeni 
su učenici:

• 5. razred: MAURO GAŠPARINI, 
ANTONIO NOVIĆ, GABRIJEL 
RITOŠA, KRISTIAN PILAT 

• 6. razred: KATIA FERENAC, 
NICOLAS HRŽICA, ANA VEDRIŠ, 
LORENCO RITOSSA

• 7. razred: FILIP MARKOVIĆ
• 8. razred: ERIK GERŽINIĆ, LEON 

LIPOVAC, MELANIJA MILANOVIĆ, 
MANUEL PAHOVIĆ, MARIA 
BALDINI, MARTINA DRAŽETIĆ, 
MELANI OKLEN, ILENIJA 
MILANOVIĆ.

Učenici koji su svih osam godina završili 
s odličnim uspjehom i osvojili zlatno pero 
nagrađeni su ručnim satom:

 ERIK GERŽINIĆ, LEON LIPOVAC, MELANIJA 
MILANOVIĆ, MANUEL PAHOVIĆ, MARIA 
BALDINI, MARTINA DRAŽETIĆ

Posebno priznanje dobili su učenici koji su 
na raznim općinskim, županijskim i državnim 
natjecanjima ostvarili zapažene rezultate:

ROBERTO ŠIMONOVIĆ - županijsko na-
tjecanje iz astronomije, mentor Predrag Brkić

DIEGO FERENAC - natjecanje u krosu, 1. 
mjesto na općinskom natjecanju, mentorica 
Alenka Jovanović Oštir 

FILIP MARKOVIĆ - 2. mjesto na žup-
anijskom natjecanju iz astronomije, mentor 
Predrag Brkić i sudjelovanje na županijskom 
natjecanju iz informatike, mentor Enis Ramadan

ERIK GERŽINIĆ - 3. mjesto na DRŽAVNOM 
natjecanju iz talijanskog jezika, mentorica 
Maja Šimonović Cvitko

Učenik Erik Geržinić ujedno je i najbolji 
učenik generacije OŠ Jože Šurana Višnjan. 

E-škola za kvalitetniju nastavu

OPĆINA VIŽINADA DONIRALA 
DVA PROJEKTORA OSNOVNOJ 
ŠKOLI

Općinski načelnik Marko Ferenac 
i njegov zamjenik Oliver Arman 

prilikom svog službenog posjeta 
našoj školi, donirali su dva nova LCD 
projektora čime će se učiteljicama 
i učiteljima omogućiti kvalitetnije 
izvođenje nastave, a učenicima lakše 
praćenje i učenje. Dio je to projekta 
informatizacije rada škole koji se 
sustavno provodi u matičnoj školi 
OŠ Jože Šurana Višnjan i njenim 
područnim školama u Vižinadi i 
Kašteliru, a o čemu ih je upoznao 
ravnatelj škole Predrag Brkić. 
Projektori su simbolično predani 
učenicima prvog i sedmog razreda, 
uz želje da im isti pomognu u dalj-
njem obrazovanju. To su ponovili i 
na početku ove 2017./2018. godine 
kada je prvog radnog dana škole 
načelnik Ferenac školi donirao 
još jedno stolno računalo. Općina 
Vižinada u svom programu poticanja 
obrazovanja nastoji kroz različite 
načine pomoći radu osnovne škole, 
ali i učenicima i njihovim roditelji-
ma kroz sufinanciranje udžbenika, 
produženog boravka, ljetnog kampa 
i drugih aktivnosti.

Ovakva gesta je nastavak dobre 
suradnje i brige za školu na čemu 
se ravnatelj Predrag Brkić posebno 
zahvalio istaknuvši podršku koju 
im Općina Vižinada oduvijek pruža 
u skladu sa svojim mogućnostima.

„Možemo reći da se naša Škola 
ne plaši stoljeća digitalizacije i da će 
naši učenici imati izvrsne uvjete za 
rad“ istaknuo je na kraju ravnatelj 
Predrag Brkić.

OPĆINA SUBVENCIONIRA 
UDŽBENIKE I UČENIČKI PRIJEVOZ

Sukladno odluci načelnika, svim 
učenicima srednjih škola s prebiva-

lištem na području općine sufinancirat 
će se 25% iznosa mjesečne karte 
školskog prijevoza. Naime, Odlukom 
Vlade Republike Hrvatske o kriteri-
jima i načinu financiranja troškova 

javnog prijevoza redovnih učenika 
srednjih škola za školsku godinu 
2017/2018. odobrava se sufinanci-
ranje 75% troškova međumjesnog 
javnog prijevoza, dok preostali dio 
plaćaju učenici. Općina Vižinada će 
od tog dijela učenicima sufinancirati 
25% troškova međumjesnog javnog 
prijevoza. Uz prethodno donesenu 
odluku o sufinanciranju troškova 

nabave školskih udžbenika i pribora 
za učenike Osnovne škole kojom se 
svakom učeniku daje poklon bon 
u vrijednosti od 250 kuna, Općina 
Vižinada se pojavljuje kao socijalan 
partner učenicima i njihovim rodi-
teljima tijekom školovanja. 

OPĆINA I ŠKOLA

pitanjima i temama  važnim za kvalitetan život 
djece, poput onih o ulozi gradova i općina u 
razvoju usluga za djecu, kakva je  gradska i 
općinska strategija za djecu, o dječjoj  parti-
cipaciji, ekonomskim  aspektima ulaganja u 
djecu, ulozi  lokalne zajednice u promicanju 
zdravlja i sigurnosti djece te važnost međus-
ektorske suradnje i partnerstva.

Naša se općina ove godina uključila u 
akciju „Gradovi i općine – prijatelji djece“, a 
na konferenciji su je predstavljali načelnik 
Marko Ferenac, te članice koordinacijskog 
odbora provedbe akcije Maja Šimonović Cvitko 
i Solidea Ferenac Perhat. 

Cilj akcije je motivirati tijela lokalne 
uprave i samouprave, stručne službe, ustanove 
za djecu, pravne subjekte, udruge građana 
te roditelje i djecu u lokalnim zajednicama 
da potpunije i brže ostvaruju prava i potrebe 
djece priznata u Konvenciji UN-a o pravima 
djeteta čemu teži i naša Općina i koja je voljna 
udovoljiti svim ovim zahtjevima  kako bi  stekla  
prestižna titula „Općina – prijatelj djece“. 



30 31Informativni godišnjak Općine Vižinada - Visinada Informativni godišnjak Općine Vižinada - Visinada

SONDA PREDSTAVILA 
PROJEKT SVOGA
KREATIVNOG CENTRA

Općina Vižinada i Studio Sonda potpisali su 
Ugovor o osnivanju prava građenja kojim 

Općina Vižinada Studiu Sonda na 50 godina 
ustupa građevinsko zemljište površine 2.077 
m2 s pravom građenja i isključivom namjenom 
izgradnje Kreativnog centra. Rok u kojem bi 
Studio Sonda morao realizirati svoj projekt je 
60 mjeseci od potpisa ugovora. Cilj projekta 
je podizanje poslovne, obrazovne, kulturne i 
turističke razine u Vižinadi i Istarskoj županiji, 
a zasnivao bi se na razvoju svih aspekata 
kreativnosti. 

Predstavljajući projekt, njegov voditelj 
Albert Jadrejčić kazao je da će to biti javni 
prostori namijenjeni održavanju poslovnih, 
edukativnih i društveno korisnih sadržaja 
namijenjeni za poslovnu i stručnu javnost, 
a Sonda Kreativni Centar će biti otvoren za 
sve dobne skupine, od vrtićke do zrele dobi. 
Izgradilo bi se između 500 i 900 m2 različitih 
prostora u kojima će se nalaziti recepcija s 
pop-up shop-prostorom za prezentaciju hrvat-
skog dizajna i istarskih proizvoda, polivalentna 
dvorana za predavanja i prezentacije, sala za 
sastanke/promocije, kuhinja/kantina, foto/
video produkcijski studio, prostori namijenjeni 
uredima i radu s praktikantima, kotlovnica i 
spremište te soba za goste. Svi će prostori 
biti integrirani s prirodnim okolišem, odnosno 
poštivanjem prirode koja će ga okruživati te 
uvažavanjem tradicijskih okvira. Planirani 
trošak izgradnje kreće se između 3,5 i 5,5 
milijuna kn.

Na konferenciji za tisak na kojoj je projekt 
predstavljen govorili su Marko Ferenac, 
načelnik Općine Vižinada, Jelena Fiškuš i 
Sean Poropat, kreativni direktori i suvlasnici 
Studia Sonda. 

Marko Ferenac je istaknuo važnost ovog 
projekta za lokalnu zajednicu i izrazio zado-

voljstvo činjenicom da jedan ovako kreativan 
i uspješan studio, višestruko nagrađivan 
međunarodnim priznanjima, djeluje u Vižinadi 
i da su odabrali upravo Vižinadu za razvoj 
svoje djelatnosti. Naglasio je da se realizacija 
projekta ostvaruje putem osnivanjem prava 
građenja i da Općina ostaje vlasnik zemljišta, 
a da Studio Sonda svojim ulaganjem stvara 
dodatnu vrijednost. Time se direktno pomaže 
i potiče razvoju poduzetništva i gospodarstva 
i omogućuje poslovnim subjektima da rade 
i stvaraju, a Vižinadi bi pomogao smanjiti 
nezaposlenost i ostvariti gospodarski rast.

Sean Poropat i Jelena Fiškuš govorili su 
o dosadašnjim ostvarenim rezultatima Sonde, 
svome poslovanju u kojem je glavni cilj kon-
kretno dokazati koliko ispravno vođeni kreativni 
procesi mogu doprinijeti razvoju sredine, u 
ovom slučaju Vižinade kao mikrosredine i 
Istarske županije u cijelosti. 

Predviđaju povećanje posjeta Vižinadi, 
broja noćenja, potrošnje, njenog imidža u 
kojem će Studio Sonda zajedno s uključivanjem 
polaznika centra izvesti u cilju brendiranja 
općine Vižinada. Valja pritom istaknuti kako 
je za gradnju kreativnog centra, usprkos 
izazovima, ciljano odabrana sredina upravo 
u unutrašnjosti Istre kako bi se doprinijelo 
razvoju dijela poluotoka koji nije u tolikom 
turističkom fokusu javnosti kao njegov prio-
balni dio.

Studio Sonda odgovoran je za ukupno 
financiranje projekta. Računaju na sredstva 
iz Europskog fonda za regionalni razvoj. 

I pročelnica Upravnog odjela za turizam 
Istarske županije, Nada Prodan Mraković, 
istaknula je važnost ovog projekta u turi-
stičkom smislu kako za Vižinadu tako i za 
Istarsku županiju, a predsjednica Županijske 
gospodarske komore iz Pule Jasna Jaklin 
Majetić, izrazila je zadovoljstvo ovim projektom 
i posebno podržala ovakav model osnivanja 
prava građenja kao uspješnog modela u 
razvoju poduzetništva čime se poduzetnicima 
osigurava prostor i za razvoj i za investicije. 

Tiskovna konferencija na kojoj je Studio Sonda 
predstavio svoj projekt.

Uređenje sale.

BRIGA ZA UDRUGE

UREĐEN DOM KULTURE
Stara dvorana Doma kulture odavno je bila 

prostor koji nije zadovoljavao suvremene 
potrebe njegovih korisnika. Zahtjeve da se s 
ovim prostorom nešto učini u Općini su ozbilj-
no shvatili i čim su uspjeli osigurati dovoljno 
sredstava pristupili su njegovom uređenju. U 
proljeće se pristupilo radovima, a u Domu kulture 
pristupili farbanju zidova, uređenju pozornice 
i mini skladišta (kuhinja), a promijenjena je 
kompletna rasvjeta i dio vanjske stolarije koja 
je bila u derutnom stanju. Isto tako izvršeni su 
popravci vodovodnih instalacija u sanitarnom 
čvoru, kao i hidroizolacija na dijelu ravnog kro-
va. Radove je izvodila tvrtka Elektromehanika 
Podreka d.o.o, a vrijednost radova je iznosila 
148.155,89 kuna. Dom je prigodno otvoren 
prilikom proslave 1. svibnja. 

UDRUGAMA 207.000 KUNA

Ove će godine iz proračuna za pro-
grame i projekte od interesa za opće 

dobro udrugama i drugim korisnicima 
biti dodijeljeno je 207.000,00 kuna. 
Posebnom Odlukom utvrđeno je da se 
sredstva dodijele: 
U okviru Programa 
JAVNIH POTREBA U KULTURI 
• Zajednici Talijana Vižinada za 

Program rada za 2017 . godinu 
49.000 kuna 

U okviru Programa
JAVNIH POTREBA U SPORTU 
• Biciklistički klub Puris – Kamen 

za organizaciju Istarskog proljeća, 
1.000 kuna 

• Kickboxing klub „Zeus“ Program 
rada za 2017. godinu 14.000 kuna

• Nogometni klub Vižinada Program 
rada za 2017. godinu 82.000 kuna 

• Boćarski klub Vižinada, Program 
rada za 2016 godinu 28.000 kuna

U okviru 
SOCIJALNIH PROGRAMA 
• Društvo invalida Poreč za Mobilni 

tim 2.000,00 
• Dom za odrasle osobe Motovun, 

Domski Band glazbom protiv 
predrasuda 1.000,00 

• Udruga slijepih IŽ Pula, Zaštita i 
unapređenje života slijepih osoba 
u IŽ 500 kuna 

• Logos Media Pula, Djeca – prijatelji 
bijelog štapa 1.000 kuna

• Sigurna kuća Istra Pula Pomoć 
ženama žrtvama obiteljskog na-
silja 500 kuna 

• Udruga dobrovoljaca i veterana 
domovinskog rata za program 
rada 2017 godine 2.000 kuna

• Društvo Josip Broz Tito za proslavu 
„Titovi dani u Fažani“ 500 kuna

• Savez udruga osoba s invaliditetom 
IŽ Pula 500 kuna

U okviru Programa
OSTALE DRUŠTVENE POTREBE 
• Lovačka udruga „Fazan“ Vižinada, 

Glazura i postavljanje pločica u 
prostorijama za obradu mesa 
u Lovačkom domu 25.000 kuna 

Proslava Dana žena

ŽENAMA U ČAST PROGRAM I RUŽE

Prigodan kulturno-umjetnički i zabavni program priredila je u svojim prostorijama 
Zajednica Talijana za Dan žena. Tim su povodom Giuseppina Rajko, zamjenica 

župana IŽ i Marko Ferenac otvorili izložbu radova od fimo mase koju su izrađivale 
aktivistice Zajednice pod mentorstvom Ester Diklić. U kulturno-umjetničkim pro-
gramu nastupili su mali pjevači, Sabrina Ritoša, Cristina Lubiana, kreativna plesna 
grupa, mješoviti zbor Armonia i limena glazba te gosti vokalna skupina Nigrignanum 
iz Labinci. Nakon programa načelnik općine i njegov zamjenik Oliver Arman podi-
jelili su ruže svim prisutnim ženama. Delegacija Općine Marko Ferenac, načelnik, 
Neda Šainčić Pilato, predsjednica ZT i Gordana Bottezar posjetila je najstarije žene 
na području općine i uručili im prigodne darove i crvene ruže zaželjevši im svako 
dobro i zahvalivši na svemu što su u svome dugogodišnjem životu učinile. Delegacija 
je posjetila žene koje su navršile 90 i više godina – Končetu Ferenac (93), Ivanku 
Beaković (93), Anu Bernobić (92), Milku Pamić (92), Elizabetu Ritoša (90), Eufemiju 
Simonović (90) i Evelinu Pilato (90).

Sala Doma kulture u novom svjetlu.
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Priznanja za uspješne nastupe.

KICK BOXING

ZEUS 
PRERASTAO U 
SAMOSTALAN 
KLUB
Vižinadski zaljubljenici u Kick boxing, bori-

lački sport, koji je u svijetu vrlo popularan, 
do  veljače ove godine djelovali su kao sekcija 
porečkog kick boxing kluba King. Bilo je to iz 
razloga što se veliki broj naših žitelja želio 
baviti ovim sportom, ali nije bilo tehničkih 
pretpostavki da osnuju vlastiti klub. Zbog toga 
su nekoliko godina djelovali u okviru porečkog 
kluba u kojem su stekli značajna iskustva, 
kadrovske i materijalne uvjete, a rezultati koje 
su postizali s Porečanima dali su im  pravo da 
se osamostale.

 To se dogodilo 18. veljače2017. godine 
kada je Skupština kick boxing saveza Hrvatske 
donijela odluku kojom se Vižinađanima do-

djeljuje status samostalnog kluba. Razveselilo 
je to sve u Klubu, dotadašnjoj sekciji, a Općina 
Vižinada je za dalju aktivnost kluba izdvojila 
značajna sredstva.

 Za ovaj događaj u Vižinadi su se spremali 
duže vrijeme, a svoje rezultate ostvarene u okviru 
porečkog  Kinga, prezentirali su široj javnosti 
23. prosinca prošle godine. Tom su prigodom 
izložili sva svoja priznanja, diplome i medalje, 
nagradili najuspješnije članove, zahvalili se 
sponzorima i prijateljima te pokazali vještine 
koje su njihovi članovi tijekom godina naučili. 

 Bilo je lijepo vidjeti na djelu najmlađe koji 
su u međusobnim „borbama“ dali do znanja 
da trud koji ulažu na treninzima nije uzaludan, 
da napreduju, da sve više postaju sportaši, a 
želja za uspjehom je kod svakog izražena kao 
i činjenica da su svi članovi jednog društva i 
da ih uspjeh kolega raduje kao njihov vlastiti. 
Upravo  to i jest cilj postojanja ovoga, evo sada, 
samostalnog kluba.

A ove godine u klubu su osim funkcio-
nalnih treninga organizirali i boravak djece 
u šumskom kampu, smještenom u blizini 
pješačko-biciklističke staze Parenzana. Za 
vrijeme boravka u kampu djeca su imala pri-
liku baviti se raznim sportskim i društvenim 
igrama, izučavati prirodni okoliš, hraniti, igrati 
se i pobliže upoznati sa životinjama. 

BOĆARI VIŽINADE VETERANSKI 
PRVACI ISTRE U TROJKAMA

Boćari Vižinade Mirko Perhat, Silvio 
Beaković i Janko Pastorčić osvojili 

su naslov veteranskih prvaka Istre u 
trojkama na Četvrtom županijskom 
prvenstvu za boćare starije od 55 
godina na kojem se, u izvrsnoj or-
ganizaciji Boćarskog saveza Grada 
Poreča, natjecalo 16 momčadi.

Oni su u finalu odigranom u 
porečkoj boćarskoj dvorani SRC Veli 
Jože rezultatom 13:6 pobijedili boćare 
iz Umaga. Treći su boćari Novigrada, 
a četvrti iz Pule. 

Po završetku prvenstva, pehar i 
medalje najuspješnijim momčadima 
uručio je Petar Popović, predsjednik 
Boćarskog saveza Grada Poreča. 

Petar Popović, Silvio Beaković, Mirko Perhat i 
Janko Pastorčić.

USPJEŠNI NA NATJECANJIMA

Od osamostaljenja, Kick boxing 
klub Zeus nastupio je na nekoliko 

natjecanja, a njegovi su članovi polučili 
zapažene rezultate. 

Na otvorenom državnom prvenstvu 
u Kostreni, nastupili su Diego Ferenac 
i Moreno Koraca. Za ovaj mali klub već 
i samo sudjelovanje je veliki uspjeh, 
ali se oni time nisu zadovoljili. Moreno 
Koraca okitio se srebrenom medaljom 
postavši na taj način doprvak Hrvatske 
u kategoriji preko 94 kilograma u light 
contactu. Njegov je uspjeh tim veći jer 
je finalnu borbu izgubio od dvostrukog 
svjetskog prvaka.

Na istom natjecanju Diego Ferenac 
je dospio do četvrt finala.

Na Alpe Adria Openu u Puli, 
Vižinađani su nastupili s pet boraca. U 
muškoj konkurenciji brončano odličje 
pripalo je Aleksu Ritoši, srebrno Leonu 
Lipovcu, a u ženskoj konkurenciji 
srebrene medalje su osvojile Lara 
Perković i Nika Arman. Zlatnu medalju 
osvojio je Diego Ferenac.

Boćanje

TURNIR POSVEĆEN BERTU VIŽINTINU

Na novouređenom boćalištu Boćarskog kluba Vižinada održan je tradicionalni boćarski 
turnir u spomen na jednog od najboljih igrača Boćarskog kluba Vižinada, Roberta - 

Berta Vižintina. Tim povodom, načelnik općine Marko Ferenac, zajedno sa zamjenikom 
Oliverom Armanom, posjetio je sudionike turnira, pozdravio sve prisutne i pohvalio 
Boćarski klub koji u provođenju svojih aktivnosti promiče sportski duh i zajedništvo. 

Boćari su se pohvalili i završenim radovima na uređenju okoliša boćališta gdje je 
betonirana podloga između boćališta i Doma kulture kako bi se ista lakše održavala. 
Radove je izvodila tvrtka Građevinarstvo Ritoša d.o.o. iz Ritošina Briga.

IZ ŽIVOTA CRKVE

VELEČASNI ALOJZIJE BAF PROSLAVIO 60 GODINA MISNIŠTVA

VELEBNA DIJAMANTNA MISA 
UZ KONCELEBRACIJU
20 SVEĆENIKA

Detalj s dijamantne mise.

Dugogodišnji župnik naših župa, Vižinade i 
Ritošina Briga,  proslavio je dostojanstveno i 

čista srca u 85. godini života,  svoju Dijamantnu 
misu. U prepunoj župnoj crkvi Svetog Jeronima 
bili su tu vjernici iz cijele Istre, susjedne Slovenije 
i Italije. Koncelebriralo je čak 20 svećenika, 
uz nazočnost biskupa porečkog i pulskog u 
miru mons. Ivana Milovana, te predstavnika 
lokalne zajednice, župa Vižinade i Ritošina 
Briga, vižinadske osnovne škole, Zajednice 
Talijana, rodbine  slavljenika, čak dva župna 
zbora, Limene glazbe ZT Vižinada i nadasve 

brojnog i odanog vjerničkog puka, punog 
poštovanja, ljubavi i zahvalnosti.

 Prigodnim darovima i zahvalama, žup-
ljani Vižinade i Ritošina Briga, zahvalili su mu 
se za sve što je učinio ne samo za njih, nego 
i za mnogobrojne istarske župe u kojima je 
službovao, za Biskupiju Porečku i pulsku i 
istarsku Crkvu u cijelosti. 

Velečasnog Alojzija Bafa za 60 godina 
misništva,  pozdravili su i uručili mu prigodne 
poklone:  u ime Biskupije mons. Ivan Milovan, 
biskup u miru, Općine Vižinada načelnik Marko 

PREMINUO VELEČASNI
ALOJZIJE BAF

Velečasni Alojzije Baf, župnik naših dviju 
župa okrijepljen svetim sakramentima, 

blago je u Gospodinu preminuo u subotu, 
17. lipnja 2017.  godine  u 86. godini života 
i 61. svećeništva.

Sahranjen je u  utorak, 20. lipnja 2017.  
u Tinjanu. Misno slavlje u prepunoj župnoj 
crkvi sv. Šimuna i Jude Tadeja  predvodio je 
porečki i pulski biskup u miru mons. Ivan 
Milovan uz koncelebraciju 45 svećenika. 

U prigodnoj homiliji mons. Milovan je 
istaknuo da je ta sprovodna misa nadasve 
zahvala Bogu za život i svećeničko služe-
nje pokojnika, a da je okupljeno  mnoštvo  
izraz  zahvale pokojniku za blizinu, dobrotu 

i prijateljstvo koje je oko sebe širio u svim 
župama gdje je služio i gdje je  ostavljao 
trag vedrine, dobrote i brige za čovjeka. 

U  ime biskupa ordinarija te svih 
svećenika, redovnika i redovnica Porečke i 
pulske biskupije od velečasnog Bafa opro-
stio se generalni vikar mons. Vilim Grbac 
koji je  istaknuo kako je vlč. Baf živio svoje 
svećeništvo s radošću, služeći svima koji 
su mu bili povjereni. 

Duhovni testament, kojeg je napisao 
16. travnja 2016., na svoj zemaljski rođen-
dan, pročitao je porečki dekan preč. Milan 
Zgrablić. U testamentu, koji započinje 
riječima „Veliča duša moja Gospodina, 
vlč. Baf  zahvalio je Bogu na daru života, 
svećeništva i svim primljenim milostima. 
Kao duhovnu ostavštinu poručio je: „Čuvajte 

svoju vjeru, jačajte je i podržavajte molitvom, 
primanjem svetih sakramenata ispovijedi 
i pričesti. Djecu svoju odgajajte u školi 
evanđelja, dajte im lijepi primjer života.“  

Velečasnom Alojziju Bafu  posljednji  
pozdrav uputio vlč. Anton Kolić, koji je otišao 
u sjemenište u vrijeme kada je vlč. Baf bio 
župnikom u njegovoj rodnoj župi Barban,  
a u ime obitelji riječi zahvale izrekao je 
pokojnikov brat Branko Baf. 

Sahranjen je na novom dijelu groblja, 
uz pjesmu, kako je sam poželio u Duhovnom 
testamentu, „Kraljice neba“.

Veliko mnoštvo koje se okupilo na 
posljednjem ispraćaju vlč. Alojzija Bafa,  
dokaz je ljubavi, poštovanja i podrške koju 
su i u ovom posljednjem trenutku ljudi htjeli 
izraziti svom  izuzetno omiljenom svećeniku.

Za najmlađe članove Klub je organizirao Šumski 
kamp.

Ferenac, Zajednice Talijana Vižinada Neda 
Šainčić Pilato, Osnovne škole Jože Šurana 
Višnjan ravnatelj Predrag Brkić, Župnog vijeća 
župe Vižinada Marino Baldini i župe Ritošin 
Brig Adriano Ritoša.

Dijamantna misa, velika potpora i ljubav 
njegovih župljana pokazana tom prigodom,  
kruna je karijere velečasnog Alojzija Bafa 
ranije  lažno optuženog za neučinjena djela, 
što je u sudskim procesima pravomoćno 
utvrđeno i presuđeno, jer dojam je da se sve  
slilo u jedinstvenu molitvu i pjev „svi slavimo 
Gospodina“. Bila je to pobjeda  istine koja je  
natkrilila ljudskošću i spontanošću  sve  zlo, 
ljudsku slabost i nepromišljenost.  

 Ni kroz vrijeme opisi kroničara o ovome 
događaju neće  biti potrebni. Važan je doživljaj 
koji  zauvijek ostaje.

Najbolje to pokazuju i zahvale koje su 
velečasnom Lojzu uz prigodne darove uputile 
krizmanice sestre Ilenija i Melanija Milanović 
i riječi koje je izrekla Nevia Laković ćlanica 
Župnoga zbora.  

Dijamantnu misu pratio je nekoliko stotina 
vjernika.
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U zagrljaju Matije Gupca.

Među neandrtalcima.

MJesto okrepe.

DRUŽENJE VOLONTERA 

Volontere Općine Vižinada, za trud koji tijekom 
godine ulažu u aktivnosti Općine Vižinada 

i njene Turističke zajednice u organizaciju 
mnogobrojnih manifestacija, nagrađeni su 
izletom u Zagreb i Hrvatsko zagorje. Posjetili 
su manifestaciju "Advent u Zagrebu" te muzeje 
Hrvatskog Zagorja u Velikom Taboru, Krapini 
"Krapinskog neandertalca" i Muzej seljačke 
bune u Gornjoj Stubici. 

Tijekom dvodnevnog druženja, vižinadski 
volonteri su imali prigodu upoznati jedan od 
najdominantnijih dvoraca Hrvatskog zagorja pa 
i čitave Hrvatske, njegovom poviješću i legen-
dama koje ga prate. Posebno je interesantna 
našim volonterima bila legenda o Veroniki 
Desiničkoj, koja je zbog ljubavi bila ubijena i 
zazidana u zidine dvorca, pričama kako se i 
danas za vrijeme dugih zimskih večeri iz tih 

zidina čuju krici i jecanje. Volonteri su u ovom 
zdanju mogli uživati u prekrasnom pogledu 
koji se pruža na veliki dio Hrvatskog zagorja 
i susjedne Slovenije.

U Gornjoj Stubici cilj posjeta je bio muzeju 
Seljačke bune i spomenik vođi Seljačke bune 
iz 1573. godine Matiji Gupcu. 

Muzej je smješten u dvorcu Oršić iz 18. 
stoljeća, a otvoren je povodom 400. obljet-
nice Seljačke bune značajnog događaja za 
cjelokupnu hrvatsku povijest. Impresionirao 
je monumentalni spomenik Matiji Gupcu, rad 
kipara Antuna Augustinčića, postav izložbe 
sakralne umjetnosti Hrvatskog zagorja, a tu 
su i predmeti iz kojih je moguće ostvariti uvid 
u cjelovit pregled feudalnog zagorja. Seljačka 
buna iz 1573. godine središnja je tema ovoga 
muzeja i događanja vezana za feudalno društv-

eno uređenje prikazano ne samo kroz sukob 
staleža, već i kroz sve ostale promjene od 
kasnog srednjeg vijeka do njegovog propadanja. 

Naše je volontere posebno oduševio 
uređen vinski podrum u kojem su postavljene 
bačve iz razdoblja srednjeg vijeka kada je tu 
djelovala Seljačka zadruga i pješačka staza 
do Gupčeve lipe. 

Zanimljiv je bio i susret s krapinskim 
pračovjekom u Muzeju krapinskih neandertalaca, 
modernim zdanjem koji je većinu iznenadio i 
fascinirao. Muzej je to u kojem se prezenti-
ra znanstveni rad znanstvenika Dragutina 
Gorjanovića Krambergera i način kako je 
došao do saznanja da su na tom području prije 
130 tisuća godina živjeli praljudi, te otvoreni 
prostor u kojem je obitavao pračovjek. U špilji 
su nađeni fosilni ostaci neandertalaca, životinja 
toga doba te oruđa i oružja kojima se pračovjek 
služio. Krapinski neandertalac predstavljen je 
u polušpilji skulpturama francuske kiparice 
Elisabeth Daynès, a prikazan je u raznim 
životnim situacijama. Pojedinci su iskoristili 
da se fotografiraju u takvom okruženju što je 
bilo posebno zanimljivo.

Inače, u Muzeju je obrađen i postanak 
svijeta, povijest zemlje, prvi organizmi, razdo-
blje ledenog doba, dio koji govori o duhovnom 
svijetu neandertalaca i njihovim navikama, 
a na kraju i dio koji prikazuje brzi kulturni i 
tehnološki razvoj ljudskog roda.

Predah je uslijedio u Tuheljskim Toplicama 
u kojima je uz okrjepu bilo i prigode kupanja u 
zatvorenom hotelskom bazenu što su mnogi 
i iskoristili. 

Zagreb i manifestacija Advent u Zagrebu 
očarao je mnoge jer su doživjeli pravo blagdansko 
raspoloženje i mogućnost kupnje suvenira i 
sitnica koje su im oplemenile blagdan Božića.

Bilo je to jedno prelijepo druženje i uvje-
renje da će i u danima koji slijede volonteri biti 
potpora u organizaciji i provođenju manifestacija 
koje obilježavaju našu život u našoj Vižinadi. 

VINISTRA U POREČU

VIŽINADSKIM VINARIMA 
PREGRŠT ZLATNIH MEDALJA
Porečka Vinistra,  najveća   ovogodišnja 

nacionalna smotra vina i vinarske opreme, 
održana je u porečkoj dvorani Žatika od 12. do 
14. svibnja. Na ovoj smotri  vinari Hrvatske žele 
prezentirati najbolje od svoje proizvodnje,  jer 
dobiti priznanja na Vinistri za svoj rad, trud i 
na koncu proizvod,  garancija je da će se i na 
sve zahtjevnijem tržištu vina lakše održati i 
steći ugled i uvjete za dalji plasman i na eu-
ropskom tržištu. 

 U moru izlagača  Vinistre,  najzastupljeniji 
su bili baš naši vinari čime je Vižinada dobila 
kultni status i upisala se na vinsku kartu svijeta 

su sortu  pripale Đuliu Ferencu i vinima OH 
Bernobić Wines iz Ohnići. 

 U kategoriji crnih miješanih vina, Pinu 
Rossi  pripala je srebrena diploma za vino 
Bocca Rossa. 

 U Vižinadu su dospjela i četiri priznanja za 
vina sorte merlot: vinima Pilato zlatna medalja, 
vinima Ferenac iz Filipi srebrna  i brončana 
diploma, te brončana diploma Pinu Rossi. 

 Dvije srebrene diplome pripale su za vina 
sorte Muškat  obitelji  Geržinić i vinima Deklić.

 Vinima Pilato srebrne diplome pripale 
su za Pinot bijeli i Sauvignon bijeli.

 Srebrena medalja pripala je obitelji 
Geržinić za vino Teran rose, a srebrena diploma 
za vino Sauvignon i vino Syrah.

Marijanu Armanu pripala je srebrena 
diploma za Sauvignon bijeli, a vinima Deklić 
za vino Rosse brončana diploma.

Da su pravi majstori u proizvodnjI vina 
Teran govore i četiri zlatne medalje, a dobili su 
ih Marijan Arman, Vina Deklić, Vina Ferenac iz 
Filipi i Sosich Wines. U ovoj kategoriji srebrene 
diplome su dobili Pino Rossi, Vina Pilato i OH 
Bernobić Wines iz Ohnići. 

U kategoriji likera i rakija, srebrene me-
dalje su pripale Denisu Gašpariniju i vinima 
Sosich za Teranino.

Za najzastupljenija vina,  istarsku Malvaziju,  
zlatne medalje su pripale Marijanu Armanu 
(dvije zlatne medalje), obitelji Geržinić (dvije 
zlatne medalje) i vinima Sosich i Pilato po je-
dna zlatna medalja. Marku Geržiniću pripala 
je i zlatna medalja za maslinovo ulje sorte 
Istarska bjelica. 

MALVAZIJAMA GERŽINIĆ I PILATO 
IQ OZNAKA

Na ovogodišnjoj Vinistri dodijeljena 
su i dva priznanja kojima su vina 

Geržinić i Pilato dobila pravo nositi 
oznaku IQ (ISTARSKA KVALITETA). 

Oznaka je to koju za svoje pro-
izvode mogu dobiti samo najkvali-
tetniji autohtoni istarski proizvodi 
i usluge.  Namijenjen je poticanju 
razvoja domaće proizvodnje, po-
dizanju razine kvalitete proizvoda i 
proizvodnih tehnologija, poticanju 
stvaralaštva i kreativnosti, a oso-
bito izvornosti, tradicije i stvaranju 
istarskog identiteta na domaćem i 
svjetskom tržištu. 

U ovom slučaju oznaku IQ mogu 
dobiti samo ona vina koja zadovolje 
stroge kriterije stručnjaka čija kon-
trola počinje još u vinogradu nekoliko 
mjeseci prije berbe.

TERAN JE ISTRIJAN

Kada je na zahtjev Republike Slovenije vinarima iz hrvatskog dijela Istre Komisija Europske 
unije zabranila uporabu naziva Teran za vina proizvedena od ove, od davnina poznate i 

u Istri korištene sorte grožđa, gotovo svi vinari iz ovoga dijela Istre su se pobunili, jer im 
je tim činom osporeno nešto s čime su se rodili, a što su stvarale generacije i generacije 
vinara prije njih. Među najgorljivijim pobornicima naziva sorte Teran bio je i naš cijenjeni 
i u svijetu poznati vinar Franc Arman. Sjećamo se njegova dara Marinu Baldiniju kada 
je preuzimao dužnost zastupnika u Europskom parlamentu, posebno dizajnirane i za tu 
prigodu osmišljene boce istarskog Terana na kojoj je napisao „I NE ZABI – TERAN JE 
ISTRIJAN“. 

Uslijedila je borba za pobijanje te odluke koju je započeo gospodin Baldini, a još 
upornije nastavio sadašnji zastupnik u EU parlamentu Ivan Jakovčić. 

I doista, nakon pet i pol godina uporne borbe, Vijeće ministara poljoprivrede i ri-
barstva EU održanoj u Bruxellesu prihvatilo je Delegirani akt o Teranu. Time je na snagu 
stupila odluka kojom se ispravlja velika nepravda prema istarskim vinarima, ali i prema 
istarskoj povijesti, baštini i kulturi. Istarski Teran koji je pod tim imenom pet godina 
bio praktički zabranjen, sada se ponovno može prodavati na cijelom europskom tržištu 
ukoliko na etiketi ima oznaku "Hrvatska Istra" većim slovima i "Teran" manjim slovima. 

kao posebno cijenjeno geografsko područje. 
 U oštroj konkurenciji i pred zahtjevnim 

ocjenjivačkim sudom poznatih hrvatskih i 
svjetskih sommeliera,  vižinadska su vina  
dobila niz priznanja i zlatnih medalja.

 Za vino sorte Cabernet franc,  Đulio 
Ferenac iz Ferenci dobio je zlatnu medalju.

 Za Vino Cabernet Sauvignon,  zlatne 
medalje su pripale Pinu Rossi i ponovno Đuliu 
Ferencu, a srebro je pripalo vinima Ferenac 
iz Filipi.

 Vina Deklić dobila su zlatnu medalju za 
vino Chadonnay, a srebrene diplome  za istu 



Svim sugrađankama i sugrađanima  
želimo sretan Dan Općine,  

svako dobro te puno uspjeha  
u daljnjem životu!


